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29. októbra 2022 o 7.00 hodine sa otvori-
la volebná miestnosť aj v Závažnej Porube. 
Volebná komisia bola šesťčlenná.  Predseda 
Ing. Vladimír Broska, zapisovateľka Ing. 
Andrea Uličná. Hlasovacie lístky a urna  do 
samosprávy obce boli biele. Hlasovacie líst-
ky do VÚC a urna boli modré. Do samo-
správy obce sa volilo 7 poslancov, do župy 
6. K volebným urnám pristúpil aj starosta 
Pavel Beťko s manželkou. Volebná miest-
nosť sa uzatvorila o 20.00 hodine.

Zložili sľub
Slávnostným ustanovujúcim zasadnutím 
obecného zastupiteľstva 23. novembra 
2022 vyvrcholil proces komunálnych vo-
lieb v Závažnej Porube. Predseda voleb-
nej komisie Ing. Vladimír Broska ozná-
mil výsledky volieb starostu a poslancov 
do obecného zastupiteľstva. Poslanci zlo-
žili predpísaný sľub a prevzali osvedčenie 
o zvolení. Novozvolený starosta Vladimír 
Mlynček po zložení sľubu prevzal obecné 
insígnie. 

Pokoj pre náš domov 
 Rok opäť ubehol veľmi rýchlo a sú tu 
najkrajšie sviatky v roku Vianoce. Žijeme v 
zložitom období, keď z každej strany na nás 
útočia rôzne hrozby a vo svete je veľa zla a 
nenávisti. Skúsme sa na chvíľu spomaliť a 
hľadajme aj pozitíva dnešnej doby. Buďme 
k sebe milší, úprimnejší a prajnejší. Zaspo-
mínajme si nielen na svojich najbližších, ale 
aj na všetkých ľudí vo svete, ktorých kvári 
hlad, vojny, či  porušovanie ľudských práv. 
Doprajme všetkých zdravie, šťastie a lásku. 
 Prajem všetkým občanom našej Závaž-
nej Poruby príjemné prežitie vianočných 
sviatkov a v novom roku hlavne 
veľa zdravia, šťastia, pracovných 
a osobných úspechov. Nech nový 
rok 2023 je  pre nás všetkých lep-
ší ako tento odchádzajúci.
Vladimír Mlynček, starosta obce

Svetlo, ktoré zachraňuje
Práve v týchto dňoch, pred vianočný-
mi sviatkami, keď máme vonku najviac 
tmy, nám z Biblie znejú slová proroka 
Izaiáša: „Ľud, čo kráča v tmách, uvidí 
veľké svetlo...zažiari svetlo.“ Dnes vieme 
a veríme, že tieto slová proroka sa napl-
nili v Ježišovi Kristovi. On o sebe vraví: 
„Ja som svetlo sveta.“ My, naše rodiny, 
náš zbor, celá naša krajina potrebuje Je-
žiša, ktorý je svetlo sveta. Prečo? Lebo 
On so sebou prináša do našich životov 
to, čo svetlo pre našu Zem. Potrebujeme 
Svetlo – Ježiša, lebo bez Neho nefun-
guje nič tak, ako má. Potrebujeme, aby 
nás učil v našom spoločenskom systéme 
láske k blížnemu a úcte k druhým. Po-
trebujeme, aby On viedol naše rodiny a 
životy. Potrebujeme, aby nám uzdravil 
rany, ktoré sme si svojou zlobou spôso-
bili. Bez  Jeho odpúšťajúcej milosti sa 
dusíme v bahne hriechov. Potrebujeme, 
aby osvetlil tmu našich životov a prinie-
sol pokoj tam, kde je strach a zúfalstvo.                                                                       
Jedine ak sa necháme osvietiť  Svetlom 
prichádzajúceho Krista, môžeme prežiť 
pokojné sviatky, lebo On je Knieža po-
koja. Jedine On nám dá prežiť skutočnú 
radosť.  Využime čas, ktorý nám je daný, 
na modlitby. Modlime sa, aby Svetlo sve-
ta bolo súčasťou vianočných sviatkov, ale 
aj každého jedného dňa. Modlime sa za 
naše rodiny, náš zbor, ale aj našu spoloč-
nosť. Lebo Ježiš je ten, ktorý dokáže čas 
najhlbšej krízy zmeniť na čas veľkého po-
žehnania. On nás dokáže uzdraviť a pri-
niesť pokoj a zmierenie do spoločnosti.                                                                                 
 Požehnané Vianoce praje Váš 

Vladimír Pavlík

Pokoj, radosť, lásku a šťastie želá Redakcia Porubských novín

Vo svojom prvom vystúpení uviedol: 
„Nechcem sľubovať nesplniteľné, no chcem 
pokračovať v udržateľnom rozvoji obce. 
Nadviazať na výsledky a pracovitosť našich 
občanov a zlepšovať kvalitu života, čo do-
siahneme len spoločnými silami.“ Vyko-
návaním matričných aktov a občianskych 
obradov boli poverení: Lucia Bačíková a 
Dr. Dušan Migaľa.  Potom poslanci urči-
li plat starostu. Prvé pracovné zasadnutie 
OcZ sa uskutočnilo 9. decembra 2022. 

text: -dm-, foto: Richard Macko

Ilustrácia Dr. Vlasta Šiarniková

Tvoje a moje Vianoce
Milan Rúfus 
*10. decembra 1928  †11. januára 2009

Vianoce detí.
A veľké deti Vianoc.
Každému inak pravdivé.
Každému iné.

Ja sa už chystám na noc.
Ty v nekonečnom údive
Ježiška počúvaš
a sýtiš sa tou vravou.
Ja to už neviem.
Nemám síl.

Už ho len myslím
zasneženou hlavou.
A prosím, aby odpustil.
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Ideme ďalej 
Ďakujem za prejav dô-
very vo voľbách. Tým, 
ktorí ma volili, môžem 
sľúbiť, že urobím všet-
ko, aby ich hlas nebol 
márny a dokážem, že 
bol investovaný nao-
zaj dobre. A tým, kto-

rí ma nevolili hovorím, že tu pre nich 
budem rovnako, bez rozdielu. Poslanie 
poslanca vnímam ako službu občanovi.                               
Dušan Migaľa

Počet voličov zapísaných 
v zozname voličov 1082
Počet voličov, 
ktorí sa zúčastnili na hlasovaní 683
Počet voličov, 
ktorí odovzdali obálku 680
Počet platných hlasov 
odovzdaných pre voľby do OcZ  654
Počet platných hlasov 
odovzdaných pre voľby starostu 672
Počet poslancov, ktorí sa majú zvoliť 7
Volebná účasť 63,1 %

Voľby do orgánov samosprávy 
Závažnej Poruby

29. októbra 2022

Voľba poslancov obecného 
zastupiteľstva

Meno kandidáta      Počet platných hlasov
Lucia Bačíková, 40 r. 506
Martin Jurečka, Ing., 42. 368
Ivan Jačala, 48 . 351
Peter Haviar, Mgr., 48 r. 333
Katarína Poliaková, Ing., 35 r. 296
Dušan Migaľa, RSDr., Mgr., 77 r. 295
Peter Iľanovský, 41 r. 281
Počet zvolených poslancov   7
---------------------------------------------
Ján Jambrich, 44 r. 227
Stanislav Kuzma, 67 r. 216
Peter Iľanovský, Ing. 61 r. 212
Drahuša Kováčová, 42 r. 171
Mária Kováčová, 42 r. 163

• Volebná komisia. Zľava: Ing. Vladimír Broska, predseda, Renáta Lomnická, Ing. Jana Krátka, Katarína Hladká, 
Anna Cútová, Filip Kováč

Voľba starostu
Vladimír Mlynček, 50 r. 230
Pavel Baráni, Mgr., 43 r. 221
Peter Lešťan, 57 r. 92
Andrea Hodžová, 47 r. 75
Dušan Nemtušiak, Mgr., 44 r. 34
Peter Stromko, 48 r. 20

Za starostu bol zvolený Vladimír Mlyn-
ček.

Voľby do VÚC ZA 
v Závažnej Porube

29. októbra 2022
Kandidáti na poslanca
Meno                                       Počet hlasov 
Branislav Tréger 285
Ján Blcháč 157
Michal Paška 137
Rudolf Urbanovič 119
Erik Gemzický 116
Tomáš Martaus 61

Kandidáti na predsedu VÚC
Erika Jurinová 261
Igor Choma 147
Za predsedníčku bola zvolená Erika Ju-
rinová

Poďakovanie za voľby
Vážení spoluobčania, 
ďakujem všetkým, kto-
rí sa zúčastnili volieb a 
prejavili záujem o  veci 
verejné a dianie v  našej 
obci. Zvlášť poďakova-
nie patrí tým, ktorí mi 
odovzdali hlas. Ďaku-
jem všetkých za pod-

porné správy a vyjadrenia po zverejnení 
oficiálnych výsledkov volieb. Volebné ví-
ťazstvo prijímam s pokorou, lebo bolo veľ-
mi tesné. Gratulujem všetkým poslancom, 
ktorí sa dostali do obecného zastupiteľstva. 
Verím v dobrú spoluprácu a správne roz-
hodnutia. Chcem byť dobrým starostom 
všetkých občanom aj tých, ktorí nepre-
javili záujem, alebo sa nemohli zúčastniť 
komunálnych volieb  v našej obci. Budem 
sa snažiť nadviazať na prácu predošlých 
starostov a zabezpečiť kontinuálny rozvoj 
našej obce, aby sme spoločne mohli pove-
dať v Závažnej Porube sa nám  dobre žije. 

Vladimír Mlynček

Vážení Porubänia, ďaku-
jem vám všetkým, ktorí 
ste sa volieb zúčastnili a 
ukázali tak, že Poruba je 
pre vás závažná. Ďaku-
jem najmä za obrovskú 
podporu vízie aktívneho, 
systematického a efektív-
neho rozvoja obce. Žia-

den kandidát na starostu nejde do volieb s 
tým, že mu postačí druhé miesto. O to viac 
mrzí, keď nedosiahne cieľ kvôli niekoľkým 
hlasom. Nateraz však treba túto volebnú 
kapitolu uzavrieť, dať priestor na prácu 
zvolenému starostovi, poslancom zastupi-
teľstva a úprimne im zaželať odhodlanie a 
vytrvalosť pri hľadaní čo najsprávnejších 
riešení.                                 Pavel Baráni ml.

Vážení spoluobčania,-
dovoľte mi poďakovať 
za vašu prejavenú dô-
veru. Je to pre mňa ob-
rovský záväzok, a preto 
sa budem aj naďalej 
snažiť byť vždy na stra-
ne vás – občanov tejto 
obce. Vo svojej činnosti 

chcem podporiť rozvoj obce vo všetkých 
oblastiach. Aj naďalej sa budem snažiť byť 
aktívnou a hľadať možnosti ako podporiť 
a zapájať naše deti a mládež vo všetkých 
oblastiach obce – aby to, čo nám zanechali 
generácie pred nami, malo svoje pokra-
čovanie práve v nich, keďže sú našou bu-
dúcnosťou... Verím aj v dobrú spoluprácu 
s novým starostom obce a s poslancami 
obecného zastupiteľstva, ktorým tiež touto 
cestou gratulujem. S úctou

Lucia Bačíková
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Skončilo sa moje volebné obdobie vo 
funkcii starostu Závažnej Poruby. Začínal 
som v roku 1990 ako poslanec, následne 
ako zástupca starostu a uplynulých osem 
rokov som bol starostom.  
 Neboli to ľahké roky, avšak nič neba-
nujem. Vyrástol som tu, žijem tu a verím 
budem žiť tu. Spoločnými silami sa nám  
darilo zabezpečovať chod našej obce na 
všetkých úrovniach, ako aj nemálo inves-
tičných akcií. Celý svoj život sa opieram o 
dobrú rodinu, ktorá ma vo všetkých  ťaž-
kých chvíľach podržala, za čo jej  z celého 
srdca ďakujem.  Moje poďakovanie patrí 
aj  môjmu zástupcovi,  poslankyniam a 
poslancom,  ako aj všetkým zamestnan-
kyniam a zamestnancom obce. Ďakujem  
všetkým organizáciám na území našej 
obce, s ktorými som mal veľmi dobrú 
spoluprácu. A, samozrejme, ďakujem aj 
vám všetkým  spoluobčiankam a spolu-
občanom, ktorí ste aj napriek ťažkej dobe 
prejavili lokálpatriotizmus a hlavne lásku, 
dobrotu a pokoru. 
 Prajem novozvolenému starostovi a 
novozvoleným poslankyniam a poslan-
com správne rozhodnutia a múdre rie-
šenia v prospech všetkých občanov našej 
krásnej obce pod Poludnicou. Vážení 
spoluobčania, bolo mi cťou byť starostom 
našej Závažnej Poruby.     Ing. Pavel Beťko 

Samospráva Závažnej Poruby
Volebné obdobie 2022 - 2026

Vladimír Mlynček 
starosta

Lucia Bačíková
poslankyňa

Martin Jurečka
poslanec

Ivan Jačala
poslanec

Peter Haviar
poslanec

Katarína Poliaková
poslankyňa

Dušan Migaľa
poslanec

Peter Iľanovský
poslanec

Iveta Jurečková
kontrolórka

Záverečné rokovanie OcZ
2018-2022

V piatok 4. novembra 2022 sa uskutočnilo 
slávnostné záverečné rokovanie obecného 
zastupiteľstva za účasti zamestnancov obce 
a organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce. Starosta Pavel Beťko zhodnotil uply-
nulé volebné obdobie po stránke investič-
nej prosperity i výsledkov spoločenského, 
kultúrneho, pedagogického, sociálneho, 
ekumenického a športového života. Prí-
tomným poďakoval za prácu a účinnú 
spoluprácu. Poslancom odovzdal Ďakovný 
list a spomienkový dar. Novozvolenému 
starostovi a OcZ poprial veľa síl, racionál-
nych rozhodnutí a úspechy pri naplňovaní 
volebného programu. 

 Zástupca starostu Dušan Migaľa po-
ďakoval Pavlovi Beťkovi za osemročné 
pôsobenie v pozícii starostu a odovzdal 
Pamätnú plaketu za zásluhy o rozvoj 
obce. Starosta Pavel Beťko rokovanie za-
končil a podpísal sa do Pamätnej knihy.

text: -dm- foto: Richard Macko  

Sľub poslanca 
Obecného zastupiteľstva v Závažnej 
Porube podľa § 26 zákona č. 369/
1990 Zb. z. v platnom znení: 

„Sľubujem na svoju česť a svedo-
mie, že budem riadne plniť svoje 
povinnosti, ochraňovať záujmy 
obce, dodržiavať Ústavu Sloven-
skej republiky, ústavné zákony, 
zákony a ostatné všeobecne záväz-
né právne predpisy, a pri výkone 
svojej funkcie poslanca obecného 
zastupiteľstva ich budem uplat-
ňovať podľa svojho najlepšieho 
vedomia a svedomia.“

Vladimír Mlynček, 
nezávislý kandidát

Starosta obce Závažná Poruba 
volebné obdobie 2022-2026

Office:
032 02 Závažná Poruba
Obecný úrad, Hlavná 135
• tel.: +421 44 554 71 75 (obecný úrad)
• mobil: 0905 384 563
• e-mail: starosta@zavaznaporuba.sk
Privát: 
032 02 Závažná Poruba
Hlavná 10/10

Predstaviteľom obce a najvyšším výkon-
ným orgánom obce je starosta. Funkcia 
starostu je verejná funkcia. Spôsob voľby 
starostu upravuje osobitný zákon. Funkč-
né obdobie starostu sa skončí zložením 
sľubu novozvoleného starostu. 

Bolo mi cťou byť starostom
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Dôchodcovia z celého 
okresu sa stretli na aktíve 

Členovia liptovskomikulášskej Okresnej 
organizácie Jednoty dôchodcov na Slo-
vensku sa zišli na aktíve, na ktorom si 
symbolicky pripomenuli aj Mesiac úcty k 
starším, ktorým je október.
 Po úvodnej básni sa prítomným priho-
voril nový predseda Okresnej organizácie 
Jednoty dôchodcov na Slovensku v Lip-
tovskom Mikuláši Milan Bereš, ktorý vo 
funkcii nahradil Michala Kotiana. Ten sa  
stal predsedom celoslovenskej organizácie 
Jednoty dôchodcov na Slovensku. Katarína 
Verešová z Múzea Janka Kráľa v Liptov-
skom Mikuláši predstavila históriu mesta.
  Na aktíve, ktorý sa konal v utorok 18. 
októbra 2022 v Liptovskom Mikuláši, sa 
zúčastnili aj viacerí predstavitelia samo-
správ z okresu Liptovský Mikuláš. Michal 
Kotian poznamenal, že história stretnutí 
Okresnej organizácie Jednoty dôchodcov 
na Slovensku s primátormi a starostami 
sa začala písať už pred 22 rokmi. Na aktí-
ve tiež zhodnotil bohatú činnosť seniorov 
v okrese Liptovský Mikuláš v uplynulom 
období.
  „Dovoľte mi, aby som vám všetkým 
vyslovil veľké poďakovanie. Bez vašej 
nezištnej práce by sme vlastne nemali 
čo hodnotiť. Hovorí sa, že aký je predse-
da, tak taká je celá základná organizácia. 
Preto chcem aj predsedom poďakovať za 
vašu obetavosť, aktivitu a nezištnú prácu 
v prospech nás všetkých dôchodcov,“ vy-
zdvihol Michal Kotian.

 Súčasťou aktívu, na ktorý prijala 
pozvanie aj riaditeľka liptovskomikuláš-
skej pobočky Sociálnej poisťovne Alena 
Uličná, bolo aj odovzdávanie vyzname-
naní, ďakovných a pamätných listov ako 
aj čestných uznaní. Liptovskomikulášska 
Okresná organizácia Jednoty dôchodcov 
na Slovensku má 2353 členov, ktorí sú 
združení v 42 organizáciách.

text i foto: Michal Paška

  Primátor Liptovského Hrádku Bra-
nislav Tréger dôchodcom poďakoval za 
ich celoživotnú prácu a prínos pre spo-
ločnosť a do ďalších rokov im zaželal 
najmä veľa zdravia a dobrých ľudí okolo 
seba. Za mesto Liptovský Mikuláš sa pri-
hovoril viceprimátor Ľuboš Trizna.

Seniori v Piešťanoch 

Členovia Klubu dôchodcov si v dňoch 
5.10. až 10.10.2022 užívali relaxačný 
pobyt v hoteli Harmónia v Piešťanoch. 
K spokojnosti prispelo aj príjemné uby-
tovanie, dobrá strava,  procedúry, fakul-
tatívne výlety, či vo večerných hodinách 
hudobný program. Na záver pobytu sa 
konala opekačka s country muzikou, kde 
nechýbala vynikajúca nálada.
 Pri takom pestrom programe sa 
všetkým pobytové dni rýchlo minuli a 
domov sa vrátili oddýchnutí, zrelaxovaní 
a s úsmevom na tvári.       Mária Kendrová

Porubskí hasiči 
cvičili zásah

V sobotu 1. októbra 2022 o 14.00 hodine 
vyhlásil okrskový veliteľ cvičný hasičský 
poplach. Cieľom zásahu bola obec Podtu-
reň. Niekoľko minút po vyhlásení popla-
chu prichádzali domáci hasiči do požiar-
nej zbrojnice, kde sa vystrojili. Nastúpili 
do vozidla Iveco Daily a po 13 minútach 
od vyhlásenia poplachu vyrazili na miesto 
zásahu. Porubskí dobrovoľní hasiči preu-
kázali vysokú mieru akcieschopnosti. 

Podkrovie sa dočkalo 
rekonštrukcie

Za prítomnosti riaditeľky Okresného 
hasičského a záchranného zboru v Lip-
tovskom Mikuláši pplk. PhDr. Evy Kraj-
čiovej odovzdal v utorok 22. novembra 
2022 starosta Ing. Pavel Beťko domácemu 
hasičskému zboru do užívania klubové 
priestory ako súčasť hasičskej zbrojnice. 
Pri odovzdávaní povedal: „Rekonštruk-
cia podkrovia bola potrebná. Financova-
nie  pokryl rozpočet obce. Všetky práce 
zabezpečila porubská firma. Nebola to
jednoduchá vec, no dielo sa vydarilo.“ 
Riaditeľka Okresného HaZZ podčiark-
la: „Požiarna ochrana v Závažnej Porube 
má svoje tradície i dobré podmienky pre 
svoju činnosť. Súčasní dobrovoľní hasiči 
sú akcieschopní a pripravení zasiahnuť v 
prípade potreby.“

Vystúpil aj Roman Iľanovský, predseda 
porubských dobrovoľných hasičov. Ocenil 
námahu starostu a ako prejav vďaky mu 
odovzdal spomienkový prezent.        -dm-

Klienti DSS a ZpS 
boli na jarmoku

Jednou z tradícií predvianočného obdo-
bia v meste Liptovský Mikuláš je Mikuláš-
sky jarmok. My sme na ňom samozrejme 
nemohli chýbať.  Príjemne sme sa prešli, 
vypili sme tradičný punč a posedeli sme 
pri dobrom koláčiku. Trošku sme vymrz-
li, ale za tú príjemnú atmosféru to určite 
stálo.                                    Petra Mišíková
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Poriadok robia v čase jari  
i jesene

Jedným z programových cieľov domá-
cej organizácie Jednoty dôchodcov je aj 
brigádnická činnosť a starostlivosť o pa-
mätné miesta v obci. V jarnom období 
vyhrabú a vyčistia priestory cintorína, 
upravia Areál oddychu a vysadia kvety 
ku pomníku na nižnom konci. V čase 
Pamiatky zosnulých vyzdobili aj v tomto 
roku  priečelie pomníka  čečinkou a trvá-
cimi kvetmi. Pozornosť pietnym miestam 
prejavujú pravidelne a trvalo.           -dm-

Darovali krv, zachránili život

Vzhľadom na mimoriadnu situáciu s 
pandémiou Covid19 Slovenský Červený 
kríž rozhodol, aby mestá a obce odovzda-
li mnohonásobným darcom krvi Plaketu 
MUDr. Jána Jánskeho.
 Pavel Migaľa, Strieborná plaketa 
prof. MUDr. Jána Jánskeho – 23 odberov,  
Ing. Pavel Beťko, ml. Bronzová plaketa 
prof. MUDr. Jána Jánskeho – 13 odberov. 
 Ocenenia porubským darcom krvi 
odovzdal v obradnej miestnosti obecného 
úradu starosta Závažnej Poruby Ing. Pa-
vel Beťko v pondelok 10. októbra 2022 a 
uviedol: „Patrí vám veľká vďaka a uznanie. 
Veď svojím rozhodnutím darovať krv ste 
zachránili život tým, ktorí to potrebovali.“ 

Spomienka v Kosove

Spomienkové stretnutie s pozostalými 
obetí leteckej nehody vojenského špe-
ciálu AN-24 sa uskutočnilo v priestore 
operácie KFOR – Kosovo dňa 4. októb-
ra 2022. Po prílete na letisko v Prištine 
sa pozostalí zastavili na veliteľstve misie 
KFOR, kde sa uskutočnil slávnostný spo-
mienkový ceremoniál. Potom sa konala 
tichá spomienka na mieste bývalého tá-
bora KFOR v Šajkovci a pri pamätníku 
obetiam v mestskom parku. 

Spomienkového stretnutia sa zúčastnila 
aj sestra neb. kpt. Ing. Michala Agneta 
Zuzka Macková s rodinou. Účastníkov 
sprevádzal minister obrany SR Jaroslav 
Naď.                         foto rodina Macková

Moje meno mám napísané 
na dverách

Pod týmto názvom uviedol súbor Art 
VAMO zo  Žiliny v rámci festivalu ne-
profesionálneho divadla LiptovDiv  túto 
hru v KD v Závažnej Porube 15. októb-
ra 2022. Cieľom súboru je prezentácia 
vlastnej tvorby. Ako autor i jediný herec 
sa predstavil Andrej Opálený. Inscená-
cia predstavovala nahliadnutie do „duše“ 
osamelého muža, ktorý cíti potrebu roz-
právať o sebe, svojich láskach a snoch, 
prehrách a výhrach v živote. Hlavný 
predstaviteľ bol neustále v kontakte s di-
vákom, podnecoval jeho predstavivosť a 
vťahoval ho do deja.

V sobotu hral Jaro Janíček 
spolu s publikom

Ľupčianske netradič-
né divadlo – Lunetr-
dlo uviedlo v sobotu 
26. novembra 2022 v 
Závažnej Porube di-
vadelné predstavenie 
jedného herca pome-
nované Dnes večer 
hrám ja.  
Jaroslav Janíček, au-

tor, režisér i herec v jednej osobe  v in-
terakcii s publikom ponúkol prítomným 
päť monológov: Záchranár, De iure, 
Uhranutie, Opilcovo dieťa a Pedagóg. 

Kto meral cestu do kultúrneho domu, ne-
obanoval. Bolo to super! 

Charizmatické ochotnícke divadlo Jaku-
ba Grajchmana z Hýb uviedlo v piatok 2. 
decembra 2022 v réžii Ondreja Ferianca a 
Evy Melichovej jednoaktovku Ferka Ur-
bánka z roku 1920 Diabol v raji manžel-
skom. Bola to veselohra zo života vyšších 
kruhov, v ktorej autor s humorom zachy-
til príbeh o tom, ako klebety starej slúžky 
Báry narobili veľké starosti a nepríjemnosti 
nielen mladým manželom, ale aj ostatným 
členom rodiny. Prítomné publikum preži-
lo večer naplnený pozitívnou energiou. 

Divadlo z Hýb prinieslo 
pozitívnu energiu

Po prvýkrát v histórii porubského diva-
dla bol na javisku vedľa seba herec i di-
vák. Hra trvala ako  skutočnosť i fikcia.

Pavel Migaľa

Ing. Pavel Beťko
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Divadlo 3GD na 
ekologickej Perníkovej  

chalúpke
Boli raz Janko a Marienka, ktorí nepo-
čúvali mamičku a stratili sa v lese. Tam 
natrafili na chalúpku z perníkov a od
hladu do nej vyhrýzli dieru. Zlá Ježibaba 
ich prichytila, strčila Janka do chlievika a 
rozhodla, že ho vykŕmi, upečie a zje. Túto 
rozprávku poznáme všetci.

Závažná Poruba bodovala 
na celoslovenskej speváckej 

prehliadke

  Lenže v tej spišskej  Perníkovej chalúp-
ke sme sa okrem Janka a Marienky zozná-
mili aj s inými rozprávkovými postavami. 
Dozvedeli, že perníky, z ktorých vznikla 
perníková chalúpka, pečie Cukrár Figaro. 
Videli,  ako zlá Ježibaba lesná kropí rast-
linky Smrťobyľom, aby ich včely nemohli 
opeľovať a aby mala med len pre seba. Pri 
tom jej pomáhal lenivý Kocúr Cico. Celým 
príbehom sprevádzala nezbedná Včielka 
Kája. A to najdôležitejšie poučenie? Zem 
treba chrániť pred Smrťobyľom.  

V poradí XXII. ročník celoslovenskej pre-
hliadky speváckych skupín seniorov SR 
sa uskutočnil 13. októbra 2022 v Dome 
kultúry v Liptovskom Mikuláši pod zášti-
tou primátora Jána Blcháča.

Vám patrí vďaka

V Mesiaci úcty k starším (16. okt. 2022)  
sa v KD stretli najstarší občania Závažnej 
Poruby. Jubilanti sa podpísali do Pamät-
nej knihy, účastníci prevzali spomienkový 
darček a sledovali program, ktorý oslovil 
úprimnosťou a srdečným podaním. Ga-
laprogram prichystali: Ženská spevác-
ka skupina, Tanečná skupina Seniorka, 
Folklórna skupina Poludnica a mladý 
klavírista David Dvoran, žiak 3. ročníka 
porubskej základnej školy. Starosta zaže-
lal prítomným veľa zdravia, lásky, poho-
dy. Zazneli aj verše básnika adresované 
vrstovníkom a na záver si všetci spoloč-
ne zaspievali: „Zahučali hory, zahučali 
lesy...“ Bolo to milé, radostné a povzbu-
divé stretnutie najstarších, ktoré  dodalo 
nových síl a potešenia z daru života. Obec 
vyjadrila to, čo majú chápať všetci: „Kto si 
neváži starších, neváži si ani sám seba.“

Sami sebe
Odjakživa platilo a bude platiť. Starším 
patrí rešpekt. Vo vzťahoch medzi ľuďmi 
sa nič tak vysoko necení, ako úcta a zdvo-
rilosť. Kolobeh života sa zrýchlil. Podstat-
né však zostalo. 
 V tomto uponáhľanom svete sa 
stretla veľká rodina porubských senio-
rov vo štvrtok 20. októbra 2022 v KD v 
čase  Mesiaca úcty k starším.  Sami sebe 
pripravili atraktívny program i pohoste-
nie. Prítomných privítala predsedníčka 
domácej JDS Magda Iľanovská, pozdra-
vil predseda okresnej JDS Milan Bereš 
a v zastúpení starostu sa prihovoril Du-
šan Migaľa. Tanečná skupina ponúkla tri 
choreografie: Maľovaný džbánok, Stromy
a Slovensko. 

Toľko o divadelnej  rozprávke v moderni-
zovanej, ekologickej verzii, ktorú sledova-
li herci divadla 3GD zo Závažnej Poruby 
v nedeľu 13. novembra 2022 v Spišskom 
divadle. 

 Na prehliadke sa predstavilo osem ví-
ťazných kolektívov z krajských kôl. Žen-
ská spevácka skupina zo Závažnej Poruby 
otvorila  túto prehliadku  v reprezentácii 
Žilinského samosprávneho kraja. Zaspie-
vala päť sugestívnych piesní o Liptove v 
sprievode klavíra Simony Petríčkovej. 
Predseda JDS Slovenska Michal Kotian 
ocenil účinkovanie a odovzdal porubské-
mu spevokolu Pochvalný list spolu s pa-
mätným prezentom.

Pavel Beťko: „Ďakujem vám za podporu, podporili ste  moje osemročné úsilie venované 
rozvoju obce. Kytica kvetov ako znak  vďaky ma rozplakala.“

 Vystúpenie Seniorky moderovala 
Elena Chovanová. Zazneli aj verše Katky 
Devečkovej v podaní samotnej autorky. 
Zaslúžilí členovia JDS prevzali ocenenia 
a jubilanti prijali ružu i gratulácie. Kraj-
ská organizácia JDS udelila starostovi 
Pavlovi Beťkovi Ďakovný list za podporu 
a aktivity v prospech najstaršej generácie. 
Pri prestretých stoloch sa seniori dobre 
vyrozprávali. Rozchádzali sa so želaním 
dobrého zdravia, radosti a potešenia z 
dobrých detí. Cítili, že nežili zbytočne. 
Deti vychovali, postavili na nohy, dali im 
chlebík a lásku. A čas všetko pokryl po-
kojom.

text i foto: -dm- 
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Svietili svetlonosy a lampióny
Rodičia, učiteľ-
ky a herci divadla 
3GD spojili ruky 
a deťom vo štvrtok 
podvečer 27. ok-
tóbra 2022 ponúkli 
superatraktívnu 
atrakciu. Keď sa 
zmrklo, účastníci 
sa zhromaždili pod 
Poludnicou. Zapá-

lili lampióny a početný sprievod vykročil 
dolu dedinou. V údive sa zastavili  pred 
„strašidelným“ Mackovie domom na vyš-
nom konci.  Tu svietili svetlonosy od vý-
myslu sveta   a vystrájali strašidlá až na-
háňali  strach. Domáci deti posmeľovali a 
pre osmelenie ponúkali cukríkami. Nikto 
sa však nebál, aj keď sa z reproduktorov 
ozývali hrôzostrašné zvuky.  Pred KD sa 
zúčastnení rozdelili na malé skupinky. 

Navštívili Dom hrôzy obsadený rozpráv-
kovými postavami hercov z divadla 3GD. 
Tu deti,  prechádzajúc cestou necestou, 
prekonávali rôzne nástrahy, ťažkosti a pl-
nili i neľahké úlohy. Kto všetko zvládol, 
vykročil pred stánok s občerstvením. Po-
silnil sa dobrotami a teplým čajíkom. 

Z plnosti srdca hovoria moje ústa: “Vďač-
nosť patrí obetavým organizátorom, mla-
dým hercom a všetkým, čo spojili ruky k 
úspešnému spoločnému činu. Netrúfam 
si viac hovoriť. Len spolu s  deťmi sa te-
ším v úžase.“  

Poludnica v Uhorskej Vsi
V nedeľu 23. októbra 2022 vycestovala 
Folklórna skupina Poludnica do Uhorskej 
Vsi. Pre najstarších obyvateľov obce uvied- 
la choreografiu Na porubskej zábave. 
Prítomní ocenili vystúpenie porubských 
folkloristov dlhotrvajúcim potleskom. 
Pri piesni a  tanci sa zabavili ako dobrí 
susedia. Tak to má byť. Vyfotografovali sa 
pri historickej striekačke aj so starostom 
Vladimírom Multáňom. 

-dm- 

Letecký útvar Ministerstva vnútra SR 
spolupracuje úzko s Horskou záchrannou 
službou počas ostrých zásahov aj cvičení. 
Na výšku si musia zvykať aj štvornohí 
zverenci horských záchranárov.

NA ZÁCHRANNÉ AKCIE POMO-
COU VRTUĽNÍKA SA PRIPRAVUJÚ 
PSY HORSKEJ ZÁCHRANNEJ SLUŽ-

BY OD ÚTLEHO VEKU

 Na Liptove absolvovali preškolenie 
príslušníci a psovodi HZS so psami v 
odbornej spôsobilosti „záchrana vrtuľní-
kom lanovou technikou”. Po teoretickej 
príprave nasledoval v súčinnosti s Letec-
kým útvarom MV SR praktický výcvik:
- zlaňovanie z vrtuľníka vo vise
- prevoz vo vise s použitím podvesného 
zariadenia
- vypustenie a vytiahnutie na palubu vr-
tuľníka pomocou palubného žeriavu
- nástup na palubu vrtuľníka v šikmom 
teréne.
 Na cvičení sa zúčastnili záchranári s 
mladými psami vo veku od 9 do 12 me-
siacov. Aj takto vyzerá príprava do reál-
nych pátracích akcií.

text + foto: MV SR

Cieľ sa naplnil,
obec je čistejšia 

Samospráva Zá-
važnej Poruby 
dva razy v ka-
lendárnom roku 
organizuje zber 
elektronického 
a nebezpečného 
odpadu, textilu a 
železného šrotu. 
Prvýkrát to bolo 

začiatkom mája, druhý raz 21. – 22. ok-
tóbra 2022.  Pripravovanú zberovú akciu 
ohlásil miestny rozhlas a informovala 
webová stránka obce. Porubänia túto vý-
zvu prijali. Odpad prinášali a dôsledne 
separovali podľa usmernenia zamestnan-
cov obce.  Kontajnery na elektronický a 
textilný odpad sa naplnili veľmi rýchlo. 
Železného  šrotu a nebezpečného odpa-
du  sa tento raz nahromadilo povedané 
po porubsky len „byľu.“ Nepotrebné už 
doma nezavadzia a obec je krajšia a čis-
tejšia. Životnému prostrediu sa podala 
pomocná ruka.  Našim občanom adresu-
jeme slová chvály, vďaky  a uznania.

Dula v symbióze s jablkom

V ovocnom sade ovocinára Jána Brósku v 
Závažnej Porube vyrástli aj dva neobyčaj-
né ovocné stromy. Obidva zaštepil pred 
viac ako desiatimi rokmi „do kolien.“
 Dulu Berzettiho zaštepil do lohyne 
a jabloň Jadrnáč londýnsky zaštepil do 
plánky. Symbióza jablone a duly sa osved-
čila. Výsledkom je bohatá úroda na obi-
dvoch stromoch. A nielen to. Farba jablka 
sa prejavila v plodoch duly  a vôňa duly sa 
preniesla opeľovaním do plodov jablone. 
Úspešný pestovateľ v radosti objal obidva 
stromy. Rastú len meter vedľa  seba.  

text i foto: -dm-
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Z rokovania OcZ

OcZ september 2022
OcZ  prerokovalo správy o 
pripravenosti školských za-
riadení na nový školský rok 

2022/2023.
 Schválilo VZN č. 1/2022, ktorým sa 
mení VZN č. 3/2019 o miestnych daniach 
a o miestnom poplatku za komunálne od-
pady a drobné stavebné odpady na území 
obce. 
 Ďalej schválilo VZN č. 2/2022, ktorým 
sa mení a dopĺňa VZN č. 2/2019 o úhra-
dách, spôsobe určenia a platenia úhrad za 
sociálne služby poskytované obcou Závaž-
ná Poruba. V ďalšom prerokovalo Správu 
o výsledku kontrol hlavnej kontrolórky 
obce. 
 Starosta obce upovedomil poslancov, 
že poplatok za TKO je potrebné zvýšiť z 
dôvodu vyšších poplatkov zberovej spo-
ločnosti. Jedná sa o zvýšenie okolo 5 eur 
za osobu na rok.
 Separácia je v našej obci veľmi dobrá, 
za separáciu sme dostali aj financie z Envi-
ro fondu, ale aj napriek tomu bude obec aj 
za rok 2022  doplácať za tuhý komunálny 
odpad z rozpočtu obce.
 Zvýšiť by sa mali aj dane z nehnuteľ-
nosti, vzhľadom na skutočnosť, že počnúc 
zdaňovacím obdobím 2024 musí byť do-
siahnutý rozdiel medzi najvyššou a naj-
nižšou sadzbou na desať  násobok, pričom 
zníženie sadzby pri stavbách používaných 
na podnikateľské účely je pre obec nepri-
jateľné. Navrhuje sa upraviť doteraz naj-
nižšia sadzba stavieb rodinných domov a 
priľahlých stavieb tak, že doterajší 26 ná-
sobok sa zníži na 16 násobok, aby nové 
zastupiteľstvo v roku 2023 nemuselo naraz 
občanom zvýšiť dane o veľkú sumu. 
RSDr. Dušan Migaľa:
• Skonštatoval, že žlté kontajnery, ktoré 

boli distribuované do každej domác-
nosti pomohli, ľudia separujú veľmi 
dobre

Starosta obce
• Tlačíme na zberovú spoločnosť, aby sa 

popolnice vyvážali na čítacie kódy a 
podľa váhy 

• Robia to len 2 spoločnosti na Sloven-
sku, naša zberná spoločnosť medzi ne 
nepatrí

• Ak by sme v budúcnosti prešli na tento 
systém, bude nutné zmeniť VZN

Richard Macko
• Dôležité je, aby nám nevznikali čierne 

skládky
• Vývoz odpadu každé dva týždne bolo 

dobré riešenie
Starosta obce
• DSS a ZpS je dlhodobo v schodku, roč-

ne obec dopláca okolo 40 000 – 50 000 
Eur, z tohto dôvodu je nutné zvýšiť aj 
poplatky klientom, zas sa bude zvyšo-
vať minimálna mzda a ceny palív išli 
taktiež hore spolu s elektrinou.

Stanislav Kuzma
• Minulý rok aj pred minulý rok sa zvy-

šovali poplatky za DSS a ZpS a aj na-
priek tomu to bolo málo 

• Klienti zariadenia majú dôchodky oko-
lo 400 eur, naše zariadenie neparí me-
dzi najlacnejšie v okrese. Čo sme uro-
bili preto, aby sa nezvyšovali poplatky? 

• Treba zlúčiť funkciu riaditeľky a vrch-
nej sestry 

• starosta – riaditeľka je v zariadení po-
trebná v žiadnom prípade nie je vhod-
né zlučovať funkcie. Riaditeľka chodí 
s klientmi na vyšetrenia vlastným au-
tom, tak isto chodí aj predpisovať lieky 
na vlastnom aute, taktiež využíva súk-
romný telefón a žiadne náklady jej nie 
sú preplácané. Riaditeľka v zariadení 
musí byť!

Ing. Iveta Jurečková
• V roku 2019 sa dvíhali poplatky klien-

tov v priemere o 48 eur a v roku 2021 
od 1.4. v priemere 25 eur

• Keďže naša DSS a ZpS je verejný po-
skytovateľ, nemôžeme si nárokovať 
ekonomicky oprávnené náklady na 
klientov od iných obcí alebo miest.

Richard Macko
• Máme pripravený projekt na prístav-

bu DSS plus výťah, avšak čakáme kedy 
bude zverejnená výzva pre DSS-ky 

• Pokiaľ výzva nebude zverejnená obec 
si nemôže dovoliť postaviť prístavbu z 
vlastných zdrojov, vzhľadom na vysoké 
ceny stavebných materiálov a rezerva v 
rozpočte musí v tejto ťažkej dobe ostať

• Či nám pokryje stratu prístavba 10 
lôžok, to žiaľ v tejto chvíli nikto nevie 
povedať.

• Vyslovil veľkú pochvalu zamestnanky-
niam zariadenia, dievčatá sa tam naro-
bia 

RSDr. Dušan Migaľa
• Dlh je vysoký
• Valorizácia dôchodkov klientov je niž-

šia ako inflácia
• Klientom budú musieť doplácať rodin-

ní príslušníci
Ing. Iveta Jurečková
• Ak nezdvihneme poplatky, dlh bude 

stále narastať
• 80 % výdavkov v DSSaZpS  tvoria mzdy 

a odvody zamestnancov
• Od zastupiteľstva je zodpovedné úhra-

du klientov zdvihnúť. 
• Skonštatovala, že bez riaditeľky zaria-

denie nemôže fungovať a prípadnú 
organizačnú zmenu zlúčením funkcií 
riešiť s riaditeľkou a novým vedením 
obce. 

Správu o školskej jedálni predniesla vedú-
ca školskej jedálne Mária Jačalová.  Navrh-
la zvýšiť stravovacie limity.
Starosta obce
• Zvýšenie stravovacích limitov bude pre-

rokované spolu s kontrolórkou obce

• Obec požiadala o dotáciu na spotrebi-
če v školskej jedálni, čakáme kedy bude 
projekt schválený cez MAS Horný Lip-
tov

• Urobili sme súťaž na dodávateľa, vy-
hrala firma z Prešova, s ktorou je ťažká
komunikácia 

• Nové spotrebiče budú do školskej je-
dálne dovezené asi až v roku 2023

• Poďakoval vedúcej školskej jedálne aj 
zamestnankyniam  za dobre odvedenú 
prácu

Katarína Jambrichová, riaditeľka MŠ
• Navrhla, či by nebolo možné dovážať 

obedy dôchodcom 
• starosta – bolo by potrebné kúpiť na to 

vhodné auto plus zamestnať ďalšieho 
zamestnanca na rozvoz, a otázkou je, či 
by sa prihlásilo toľko dôchodcov, aby 
to bolo rentabilné pre obec

Správu o Základnej škole Milana Rúfusa 
predniesla Mgr. Monika Štrkolcová – ria-
diteľka.
Starosta obce
• V základnej škole je potrebné vymeniť 

strechu už minimálne 4 krát sme písali 
na Okresný úrad Žilina odbor školstva 
o havarijnej situácii 

• Pri vstupe na školský dvor treba na-
montovať bránu a taktiež na školsky 
dvor bude treba dať kameru a svetlá na 
senzor

• Keďže nám pribudol nový stavebný 
obvod, je to poznať aj na obsadenosti 
základnej a materskej školy, počty detí 
by mali narastať aj v nasledujúcich ro-
koch

Správu o materskej škole predniesla Kata-
rína Jambrichová – riaditeľka. 
Starosta obce
• V pivničných priestoroch MŠ sa pro-

ti vlhkosti zvnútra natiahne sanačná 
omietka

RSDr. Dušan Migaľa
• Poďakoval riaditeľkám, že prispievajú 

do Porubských novín
• Deti z materskej školy sú dobre pripra-

vené do základnej školy a taktiež deti 
zo základnej školy majú veľmi dobré 
výsledky na školách druhého stupňa, 
čo svedčí o dobrej príprave pedagó-
gov. Nová riaditeľka základnej školy sa 
osvedčila. 

Starosta obce
• Z MAS Horný Liptov bude uhradený 

zrejme celý chodník od kostola k IBV 
(ešte sa musí podpísať zmluva z PS 
Luhy na nájom pozemku pod chodní-
kom, treba požiadať o stavebné povole-
nie a vypísať súťaž a podať projekt cez 
MAS Horný Liptov)

• Dobrovoľnému hasičskému zboru sa v 
najbližšej dobe budú odovzdávať nové 
priestory v hasičskej zbrojnici 

• Končí nám zmluva na dodávku elek-
trickej energie so spoločnosťou Mag-
na. Obec požiada ďalšie spoločnosti o 
ponuky.

Ivan Jačala
• Tlmočil žiadosť od starších obyvate-
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ľov obce, keďže sa robí námestie pred 
COOP Jednotou, bolo by vhodné spra-
viť ku obchodu plošinu (bezbariérový 
vchod). Starším ľuďom predavačky 
znášajú dole schodmi nákupné tašky 
na kolieskach

•  Starosta – COOP Jednota na to nevy-
člení finančné prostriedky

• Keďže ide o službu a pohodlie našim 
občanom, mohla by to financovať obec
z vlastných  finančných zdrojov

Richard Macko
• Myšlienka s plošinou je veľmi dobrá, 

hlavne pre starších občanov a pre od-
bremenenie predavačiek

• Poznamenal, že by sa lampy večer mali 
zapínať skôr, starosta – už sú prestave-
né

• Kamerový systém pri Medokýši bude? 
Starosta – už sa to nestíha

• Kedy sa bude robiť plot pri pomníku na 
nižnom konci, navrhuje aby sa predné 
oplotenie zachovalo, lebo sa obáva, že 
tam za krátky čas vznikne parkovisko 
starosta – zadná strana plotu je už uro-
bená

• Kedy sa doplnia lampy pri cintoríne? 
(starosta – chceme tam dať lampy na 
solár)

• Bolo by dobre umiestniť zrkadlo na 
Ulici za Ohradami pri Paškuliakov-
coch

• Informoval sa ako obec reagovala na 
stavbu šaletov pri penzióne Zivka (bola 
zaslaná územnoplánovacia informácia, 
k projektovej dokumentácii sa obec 
zatiaľ nevyjadrila, zástupcov PS Luhy 
môžeme zavolať na zastupiteľstvo, aby 
nám priblížili stavebný zámer)

Peter Haviar (občan)
• Na ulici pod Hrádkom je problém s 

medveďmi, 2 medvede mu chodia do 
záhrady na ovocie, má aj škody na ma-
jetku (plot), občania tejto ulice sa boja 
vo večerných hodinách vychádzať z do-
mov a taktiež sa boja ísť domov po tme 
(starosta – zavoláme zásahový tím)

• Bolo by dobre, keby sa spojili starosto-
via viacerých obcí Liptova, aby sa táto 
situácia s medveďmi vyriešila k spokoj-
nosti všetkých

• Informoval sa kto namontoval retardér 
na Iľanovskej ceste (starosta – obec na 
základe žiadosti občanov tejto ulice, z 
dôvodu bezpečnosti detí).

Zapísala Ing. Andrea Uličná

zimu pod Poludnicou, ktorá bola úspešná. 
Vďaka finančnej zbierke, komunikácie
obce, ubytovateľov a lyžiarskeho strediska 
môžeme zimu s ohľadom na zjazdové ly-
žovanie považovať za naplnený cieľ. 
 Na jar sme mali stretnutie so všetkými 
dotknutými subjektami a vyhodnotenie 
zimy. Chcem poďakovať pánovi Mašlon-
kovi za jeho prístup. Každý do toho šiel s 
vierou, že sa zima podarí, no nikto nemal 
záruky, že to tak aj bude. Celé to prinies-
lo aj negatívny efekt v podobe parkovania  
na starom ihrisku. Tu by som poďakovala 
Jankovi Jambrichovi za jeho proaktivitu a 
prečítanie môjho e-mailu pánu Mašlon-
kovi. A vďaka konštruktívnemu dialógu 
nastali jasné pravidlá týkajúce sa parkova-
nia. 
 V lete sme sa stretli za účelom záme-
ru Bežeckého areálu na Starom ihrisku. Je 
veľká škoda, že to nedosiahlo vyššie obrát-
ky.
 Včelnica musí byť výkladnou skriňou 
permakultúry, preto navrhujem aby včel-
nica bola spravovaná OZ Epicentrum Zá-
važná Poruba a, samozrejme, bola zmluv-
ne podchytená.
 Celoročne sme pracovali na marke-
tingových nástrojoch FB a instagram. Z 
môjho pohľadu je web obce nešťastný, 
neprehľadný a kostrbatý. Cieľom webu je 
uľahčiť informovanosť a prepojenie na or-
ganizácie, tu to tak nevnímam.

Propagácia na úrovni klastra, Visit Liptov, 
Liptov s deťmi sme už súčasťou propagá-
cie. Cieľom je zvýšiť propagáciu cez ucele-
né materiály, rozvíjať základnú infraštruk-
túru služieb v Závažnej Porube.
Priority na rok 2023
- Granty na bežecký areál, námestie a 

priestor pred MŠ, pump track pre deti 
na bicykle, správa včelnica.

- Komunikácia s partnermi a médiami, 
propagácia obce

- úprava územného plánu s cieľom defi-
novania novej výstavby

- spolupráca komisií – jedine tak sa ciele 
a plány dostanú medzi ľudí

Richard Macko: 
Stránka sa za posledné obdobie zlepšila, je 
už prehľadnejšia. Nemôžeme porovnávať 
stránku a sociálne siete.
RSDr. Dušan Migaľa: 
Dva roky v karanténe sa odrazilo v komi-
sii, ale i napriek tomu sa podarilo spraviť 
kopec vecí. Všetko čo sa dostane von me-
dzi ľudí pomocou FB a rôznych sociálnych 
sietí je dobré, lebo to pritiahne ľudí do Zá-
važnej Poruby. Aj my sa učíme pracovať na 
našej stránke a musím podotknúť, že naša 
stránka, žije porovnajte ju s inými obecný-
mi stránkami. Ak nekliknem neviem, ak 
kliknem tak viem, kto nie je na webe ten 
nežije.
 Ing. Iveta Jurečková predložila OcZ 
správu o výsledkoch kontrol hlavnej kon-
trolórky obce Závažná Poruba. Kontrolou 
boli zistené nedostatky a boli vytvorené 
opatrenia a odporúčania navrhnuté na ná-
pravu zistených nedostatkov a na odstrá-
nenie príčin ich vzniku.
Starosta informoval: 
- PS LUHY predložili projekt na výstav-

bu bytového domu na ktoré potrebujú 
záväzné stanovisko obce. Tento projekt 
musí byť v súlade s navrhovaným funkč-
ným využitím územia v predmetnej 
lokalite schválenej územnoplánovacej 
dokumentácie obce Závažná Poruba, 
čo predložený zámer nespĺňa. Vhodné 
je zámer riešiť v doplnku č. 2 územného 
plánu, ktorý sa v súčasnosti rieši.

- Elektrická energia  - končí nám zmluva 
s Magna energia a.s. preto sme oslovili 
SSE, Magna energia a.s. a Encare o ce-
nové ponuky.

- Námestíčko pred COOP Jednotou by 
malo byť dokončené 15.11.2022

RSDr. Dušan Migaľa: 
Treba obnoviť zhromaždenia občanov a 
vypočuť si ich názory a pripomienky.
- Reštartovala sa činnosť Seniorky, Po-

ludnice a aj našich futbalistov.
- Mali sme akciu Jednoty dôchodcov kde 

sa ich zúčastnilo cca 100
- Poďakovali sme a obdarovali sme dô-

chodcov pri príležitosti úcty k starším.
Richard Macko: 
V prvom rade by som chcel veľmi pekne 
poďakovať pánovi starostovi Paľkovi Beťko-
vi za jeho skvelú prácu a to nielen v tomto 
volebnom období, ale za celé pôsobenie v 
samospráve. Zanecháva za sebou prekrás-

• Zľava Dušan Migaľa, Pavel Beťko

• Zľava Zuzana Vallušová, Iveta Jurečková, Eva 
Iľanovská, Katarína Poliaková, Ivan JačalaOcZ október 2022

OcZ prerokovalo Správu komisie finanč-
nej, regionálneho rozvoja a správy majet-
ku a Správu o výsledkoch kontrol hlavnej 
kontrolórky obce. Správu komisie finanč-
nej, regionálneho rozvoja a správy majet-
ku predložila Ing. Katarína Poliaková.
 Rok 2022 sa rovnako začal dávkou 
entuziazmu a vidinou lepších vyhliadok 
vo všetkých oblastiach. Covid bol stabi-
lizovaný a naučili sme sa s ním žiť. Prišla 
však vojna na Ukrajine a stabilita sa vytra-
tila opäť. Vyhodnotila kampaň Zachráňme 

• Zľava Richard Macko, Pavel Jedlička, Ján Jambrich, 
Peter Iľanovský
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OcZ november 2022

Ustanovujúce zasadnutie obecného za-
stupiteľstva sa uskutočnilo 23. novembra 
2022. Začalo sa spevom štátnej hymny SR. 
Starosta obce Ing. Pavel Beťko potom pri-
vítal všetkých prítomných.
 Ing. Vladimír Broska, predseda miest-
nej volebnej komisie oboznámil prítom-
ných s výsledkami volieb na starostu obce 
a na poslancov OcZ.
 Novozvolený starosta obce Vladimír 
Mlynček zložil zákonom predpísaný sľub 
starostu obce a Ing. Pavel Beťko mu sláv-
nostne odovzdal obecné insígnie.
 Zvolení poslanci obecného zastupiteľ-
stva: Lucia Bačíková, Ing. Martin Jurečka, 
Ivan Jačala, Mgr. Peter Haviar, Ing. Kata-
rína Poliaková, RSDr. Dušan Migaľa, Pe-
ter Iľanovský zložili zákonom predpísaný 
sľub, ktorý prečítala Lucia Bačíková.
 Starosta Vladimír Mlynček poďako-
val predošlému starostovi za jeho prácu v 
predošlých volebných obdobiach, pogra-
tuloval novozvoleným poslancom na vo-
lebné obdobie 2022-2026. Vyjadril dobrý 
predpoklad na spoluprácu s poslancami a 
obecným zastupiteľstvom a načrtol víziu a 
plány v novom volebnom období a poprial 
všetkým veľa zdravia a pracovného elánu 
pri plnení pracovných úloh.
 Obecné zastupiteľstvo v Závažnej Po-
rube poverilo poslankyňu Luciu Bačíkovú 
zvolávaním a vedením zasadnutí obecné-
ho zastupiteľstva v prípadoch podľa § 12 
ods. 2 prvá veta, ods. 3 tretia veta, ods. 5 
tretia veta a ods. 6 tretia veta zákona SNR 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v zne-
ní neskorších zmien a doplnkov.
  Obecné zastupiteľstvo poverilo po-
slancov obecného zastupiteľstva RSDr. 
Dušana Migaľu a Luciu Bačíkovú na vy-
konávanie aktov uzavretia manželstva a 
schvaľuje poslancov obecného zastupiteľ-
stva RSDr. Dušana Migaľu a Luciu Bačí-
kovú na vykonávanie občianskych obra-
dov.
 Určenie platu starostu obce:  
 Poslanec Mgr. Peter Haviar predložil 
návrh v súlade s § 11 ods. 4 písm. i) záko-
na SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zria-
dení v znení neskorších zmien a doplnkov 
na určenie platu starostovi obce Závažná 
Poruba, Vladimírovi Mlynčekovi plat vo 
výške ustanovenej v § 4 ods. 1 zákona č. 
253/1994 Z.z. o právnom postavení a pla-
tových pomeroch starostov obcí a primá-
torov miest v znení neskorších predpisov.

nu prosperujúcu obec, vo veľmi dobrej fi-
nančnej kondícii. Ďalej poďakovanie patrí 
jeho zástupcovi pánovi Duškovi Migaľovi, 
ktorý prácu zástupcu vždy vykonával plno-
hodnotne a pána starostu zastupoval na sto 
percent. Veľké poďakovanie patrí aj našej 
hlavnej kontrolórke Ivke Jurečkovej, ktorá 
v spolupráci s pánom starostom a Evkou 
Iľanovskou a jej predchodkyňou Ludkou 
Kráľovou sa stará o to, aby naša obec bola 
ekonomicky a finančne na tom veľmi dobre,
čo sa im aj skvelo darí. Poďakovanie patrí 
aj našim dievčatám Aďke Uličnej a Zuz-
ke Vallušovej, ktoré sú stále usmiate a aj v 
ťažkom covidovom období pracovali ako 
včeličky. Samozrejme, nezabúdam ani na 
pani poslankyne a pánov poslancov, ktorým 
touto cestou ďakujem za plodnú spoluprá-
cu, vďaka ktorej sme spoločnými silami za 
toto volebné obdobie urobili kopec dobrej 
práce. Ešte raz Vám všetkým veľmi pekne 
ďakujem.
 Starosta všetkým poďakoval za prácu 
vo volebnom období 2018 – 2022. Aj zá-
sluhou zástupcu starostu a poslankýň a po-
slancov sa podarilo veľa dobrých investícií 
a veľa spoločenských, kultúrnych a športo-
vých podujatí. Obec je v dobrej finančnej
kondícii za čo treba poďakovať zamestnan-
com a zamestnankyniam obce.

Zapísala Ing. Zuzana Vallušová

OcZ december 2022                
Obecné  zastupiteľstvo  v Závažnej Porube 
konštatovalo, že:  
predložený návrh rozpočtu obce Závažná 
Poruba  na roky 2023-2025 je spracovaný 
v súlade so zákonom  číslo 583/2004 Z.z. 
o rozpočtových pravidlách územnej samo-
správy a o zmene a doplnení niektorých zá-
konov v platnom znení v členení ustanove-
nom  ústavným  zákonom  č. 493/2011 Z.z.  
o rozpočtovej zodpovednosti  v platnom 
znení (ďalej tieto predpisy len číslom).  
zobralo na vedomie
stanovisko hlavnej  kontrolórky  obce  Zá-
važná Poruba  k predloženému návrhu 
rozpočtu obce Závažná Poruba  na roky  
2023-2025
pripomienky poslancov obce predložené na 
pracovnom stretnutí dňa 5.12.2023, ktoré 
boli zapracované do návrhu rozpočtu pred-
loženého na schválenie s konštatovaním, že 
zmena v rozpočte oproti návrhu predlože-
ného na pripomienkovanie  jeho vyvesením 
24.11.2022 pozostáva v úprave rozpočtu 
dotácií občianskym združeniam v rámci 
príslušnej funkčnej klasifikácie výdavkov a
neovplyvnila v zverejnenom návrhu navr-
hované výdavky  rozpočtu ani jeho výsle-
dok.  
s c h v a ľ u j e  
Rozpočet  obce Závažná Poruba na rok  
2023 takto:
• bežný rozpočet, ktorý obsahuje bežné 

príjmy vo výške  1 441 336  €  a bežné 
výdavky vo výške 1 405 019    €   s vý-
sledkom hospodárenia + 36 317  €,

• kapitálový rozpočet, ktorý obsahuje 
kapitálové príjmy vo výške 49 315  €  a 
kapitálové výdavky vo výške     62 490    
€   so schodkom 13 175 €,

• finančné operácie, ktoré nezahŕňajú
príjmové operácie  a výdavkové operá-
cie sú vo výške  23 142   €. 

Zapísala Ing. Andrea Uličná

Pre PN spracoval Dušan Migaľa• Ustanovujúce zasadnutie OcZ, 23. novembra 2022

• Novozvolený starosta Vladimír Mlynček prevzal 
obecné insígnie z rúk Pavla Beťku

Foto Richard Macko

• Poslanci prevzali osvedčenie o zvolení

 Magdaléna Iľanovská, predsedníčka 
JDS popriala novozvolenému obecnému 
zastupiteľstvu, veľa správnych rozhodnu-
tí a dobrej spolupráce. Novému starosto-
vi zaželala, aby vedel nájsť len tú správnu 
cestu v riadení celej obce. 

Zapísala Ing. Zuzana Vallušová
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Osem rokov ubehlo ako voda
Bolo to krásne a bolo toho dosť

 „Komu je práca radosťou, pre toho 
je život šťastím“. 
 Týmto mottom som sa snažil riadiť 
počas môjho pôsobenia vo funkcii sta-
rostu v našej obci.
Práca mi bola vždy potešením a problé-
my našej obce som sa vždy snažil vyriešiť 
k spokojnosti spoluobčanov a organizácií 
na našom území.
 Osem rokov vo funkcii starostu ubeh-
lo ako voda. Prežili sme krásne, zároveň 
však aj turbulentné obdobie, poznačené 
ekonomickou krízou a hlavne pandé-
miou Covid 19, zažili sme kopec obme-
dzení a starostí. Avšak aj v tomto prípade 
sme potvrdili v obci súdržnosť, nezištnú 
pomoc spoluobčanov a potvrdili, že Po-
rubenia vedia za každých okolností držať 
spolu a neodradí nás žiaden neúspech.
 Aj preto sa za posledných osem rokov 
podarilo zrealizovať nemálo investičných 
akcií a zároveň veľa kultúrnych, spolo-
čenských a športových podujatí. Tieto sú 
podrobne zaznamenané v predošlých vy-
daniach Porubských novín
Z investícií spomeniem tie najväčšie
- Zazelenanie cintorína a DSS 21 000,-
- Rekonštrukcia verejného osvetlenia, 

kompletná výmena svietidiel za led-
kové 95 000,-

- Rekonštrukcia mostov pri Brodku, pri 
Kircovi, na Úvetriačke pri Zivke, pri 
mädokýši 30 000,-

- Odkanalizovanie turistického stredis-
ka Opalisko, na tento zberač je mož-
né napojiť lokalitu Suchej a Brestovej  
75 000,- 

- Nové sociálne zariadenie v kultúrnom 
dome 24 000,-

- Šatne a sociálne zariadenie pre za-
mestnancov 5 000,-

- Oprava zvonov v ZŠ Milana Rúfusa  
6 240,-

- Nové dopravné značky na MK a 
chodníkoch 5 400,-

- Nová strecha na hasičskej zbrojnici  
32 000,-

- výmena okien, dverí a zateplenie ha-
sičskej zbrojnice 30 000,-

- Rekonštrukcia MŠ, výmena okien 
dverí a zateplenie 75 000,-

- Nová kotolňa v ZŠ MR, prešli sme  
z fosílnych palív na peletky 30 000,-

- Náučná včelnica, túto sme vybudo-
vali v Rúfusovie a obecnej záhrade  
11 000,-

- Rekonštrukcia a zateplenie kultúr-
neho domu a obecného úradu, ktoré 
pozostávalo z výmeny okien, dverí, 
novej strechy a zateplenia celej bu-
dovy, nového systému vykurova-
nia,  kompletnej výmeny svietidiel  
620 000,-  

- Kamerový systém v obci 13 000,-
- Zrekonštruovali sme Dom Milana 

Rúfusa 27 000,-

- pre občanov sme zabezpečili kompos-
téry 35 000,-

- pre domácnosti sme zabezpečili ná-
doby na plast 11 000,- 

- Kotolňa obecného úradu, ktorá vyku-
ruje aj kultúrny dom, materskú školu, 
klub dôchodcov a hasičskú zbrojnicu 
148 419,-

- Nová klubová zasadačka v hasičskej 
zbrojnici pre DHZ 37 000,-

- Kancelárske priestory obecného úra-
du 7 000,-

- Oprava škarpy pri penzióne ZIVKA 
20 000,-

- Detské a workautové ihrisko pri telo-
cvični 25 000,-

- Revitalizácia námestia obce pred 
COOP Jednota 76 000,-

- Divadelné šatne - kompletná oprava  
5 000,-

- Rôzna drobná údržba 20 000,-
- v ZŠ MR sme vyasfaltovali dvor, na 

ktorom je nové dopravné ihrisko, 
osadili sme preliezky a opravili garáž, 
nový nábytok v zborovni 28 000,-

- opravili sme areál M. Staroňa 5 000,-
- nové vianočné osvetlenie na Hlavnej 

ulici 4 000,-
- vymenili sme okná na práčke 2 000,-
- upravili a oplotili sme kompostovisko 

2 500,- v spolupráci s SSC sme opra-
vili asfaltový povrch na ul. Hlavnej 
od školy po Zivku 50 000,- projek-
tové dokumentácie: prístupová cesta 
k IBV Pod Poludnicou, chodník ul. 
Kostolná, DSS- prístavba,….. 7 800,-

- Zakúpili sme traktor s pluhom a sypa-
čom 54 000,-

- Zakúpili sme dve kosačky, vyžínače, 
malý traktor… 20 000,-

 Spolu investície 1 657 359,- eur

 Väčšinu týchto finančných prostried-
kov sa podarilo zabezpečiť z eurofondov 
a z rôznych grantových programov. Vy-
naložili sme nemálo úsilia, ale stálo to za 
to. Zároveň treba skonštatovať, že naša 

obec je aj napriek kríze v dobrej finančnej
kondícii, keďže každý rok sa nám poda-
rilo hospodáriť s prebytkom. Zadĺženosť 
obce je len necelých 10%,- je to dlhodobý 
úver na Dom sociálnych služieb.
  Počas svojho pôsobenia vo vedení 
našej obce som sa snažil spolupracovať so 
všetkými organizáciami v obci,- jedno-
tou dôchodcov, dobrovoľným hasičským 
zborom, materskou školou, základnou 
školou, ochotníckym divadlom, cirkvami 
v obci, OZ naveky závažná, speváckymi 
skupinami, DSS, športovým klubom, 
bežeckým klubom, LK Opalisko, Dom 
Milana Rúfusa, FS Poludnica, Epicen-
trum, Urbár PS, PS Luhy i PD so sídlom 
v Liptovskom Mikuláši. Vidíte sami, že 
tých organizácií je v obci naozaj dosť, aj 
napriek tomu sme sa snažili každému vy-
tvoriť dôstojné podmienky pre svoj roz-
voj. 
  Tiež sme začali s prípravou doplnku 
č.2 k územnému plánu, máme spracova-
ný Plán hospodárskeho a sociálneho roz-
voja, vytvorili sme podmienky pre nový 
stavebný obvod IBV pod Poludnicou, tiež 
sme sa snažili o dobrú spoluprácu s fir-
mami v priemyselnej zóne v Okoličnom 
hlavne: IKEA, Creamer, Kontraktink, 
Kovum, Fogaš, MT Pellet….
  Mrzí nás, že sa nepodarilo aj napriek 
petícii zachovať poštu v obci, nepodarilo 
sa tiež obnoviť život hotelov EBO a Tat-
rín, keďže majiteľ je súkromná osoba.
 Vážení spoluobčania, vždy som sa 
snažil načúvať a k srdcu som si zobral dob-
re mienené rady, či už od vás, ale veľa som 
sa naučil aj od svojich predchodcov, pána 
Jurečku a pána Barániho. Veď len vzájom-
ná úcta a porozumenie prinesú želateľné 
výsledky. Nájdime v sebe to dobré, buďme 
pokorní a robme správne rozhodnutia. 
Práve tieto vlastnosti prajem novému ve-
deniu našej obce, nech pod vedením no-
vého pána starostu a poslaneckého zboru 
naša obec rozvíja sa a rozkvitá.
  Je tu opäť čas Vianoc, želám vám, milí 
spoluobčania, pevné zdravie, pokoj a po-
rozumenie v rodinách. Prežite požehna-
né sviatky a v novom roku si pomáhajme 
navzájom a majme pre blízkych dobro v 
srdci a úsmev na tvári.       Ing. Pavel Beťko

• Revitalizované námestie obce pred COOP Jednota, november 2022

foto -dm
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Vážený cirkevný 
zbor, bratia a sestry.
Veľkou témou v 
cirkvi bolo aj je fi-
nancovanie a pri-
spievanie do Fondu 
finančného zabez-
pečenia. Zatiaľ sa 
nám darilo uhradiť 

záväzok vo výške presahujúcej 4.500 eur. 
Vzbudilo to veľkú nespokojnosť nielen 
v našom cirkevnom zbore, ale v evanje-
lickej cirkvi vôbec. Aj keď nie sme s tým 
spokojní, je to fakt a musíme to brať ako 
stálu výzvu: „...aby sme cirkev dokázali 
financovať a nespoliehať sa na to, že nám
dá niečo niekto iný. Cirkev je naša, a pre-
to každý veriaci do nej musí ochotne a s 
láskou štedro prispievať.“ Tieto  slová od-
zneli na seniorálnom konvente tohto roku. 
„Rok 2021 a 2022 boli skúšobným rokom 
ako cirkev financovať. Viera sa vždy bude
dotýkať aj našej peňaženky. Naša duchov-
nosť k Pánu Bohu a náš vzťah k peniazom 
spolu veľmi úzko súvisia,“ taktiež poveda-
né na konvente. Preto aj náš zbor musel 
reagovať na tieto zmeny a na tohtoročnom 
konvente sme museli prijať opatrenie  a to 
vo forme zvýšenia cirkevnej dane (poplat-
ku) na 15.- eur na osobu.                                                            

Vďaka Ti, Bože, nebeský 
Otče, za dary zeme, 

lesov a vôd  

Keď sa stretlo leto s jeseňou, prišiel čas 
na poďakovanie za úrody zeme.  Stalo sa 
tak na Službách Božích  v nedeľu 2. ok-
tóbra 2022. Kresťanské spoločenstvo z 
hĺbky svojho srdca ďakovalo Pánu Bohu 
za to, že svojou dobrotivosťou  dal nám aj 
v tomto roku všetko, čo človek potrebuje 
pre svoj život.  

Bohaté dary zeme  inštalovali sestry pres-
byterky. Obohatením sa stalo  vystúpenie 
Folklórnej skupiny Poludnica, ktorá pred 
oltár priniesla  Boží dar a dožinkový ve-
niec so slovami z Písma: „Bez Božieho 
požehnania, márne každé namáhania.“  
Vďaka Ti za žatvu Bože, za každý klas!

Text: Dušan Migaľa, foto: Pavel Beťko

Poludnica 
v Partizánskej Ľupči

Ekumenické Služby 
Božie v matkocirkev-
nom chráme Božom 
v Partizánskej Ľupči, 
ktoré sa konali 9. ok-
tóbra 2022 v riadnom 
čase obohatila folklór-
na skupina Poludnica.  
Pred oltár priniesli 

chlieb  a dožinkový veniec na znak ukon-
čenia roboty na poliach i v záhradách.
Obaja ľupčianski kňazi požehnali nový 
chlieb. Jedinečné buchty tety Želky Sta-
roňovej sa tešili veľkému záujmu. Vďaka 
Ti Bože, nebeský Otče, za krásu sveta, za 
každý plod, za plné klásky, za dary zeme.

-dm- foto: Richard Macko a Dagmar 
Bruncková

 V tejto súvislosti chceme podotknúť, 
že od 1.júla t.r. máme novú sestru poklad-
ničku Ing. Katarínu Poliakovú rod. Jam-
brichovú. Výhodou je, že býva pri našom 
kostole. Keďže je zamestnaná a má rodinku 
s dvoma deťmi, musíme prejsť na iný spô-
sob, najmä platenia cirkevnej dane. Bude 
sa tak konať v mesiaci Január v sobotu v 
čase od 9. hod – 11. hod a od 13. hod – l6. 
hod. Podotýkam, že je ešte veľa tých, ktorí 
nezaplatili daň za tento rok. Prosíme, aby 
ste využili každú možnosť k prispeniu ne-
jakým milodarom pre svoj cirkevný zbor. 
Osobitne prosíme našich evanjelických 
podnikateľov, aby prispeli akoukoľvek su-
mou pre náš – svoj cirkevný zbor. Všetci 
môžeme prispievať buď priamou platbou, 
alebo na bankový účet: 
Slovenská sporiteľňa LM číslo: 
SK92 0900 0000 0000 5671 1725

                                                      Predsedníctvo 
cirkevného zboru Závažná Poruba

Poďakovali aj za všetku statočnú prácu 
na poliach  i v záhradách a spoločnou 
modlitbou prosili všemohúceho Otca,  
aby nám doprial v zdraví užiť všetky dary 
zeme. Vyvrcholením ďakovných Služieb 
Božích bola kázeň. Pán farár Vladimír 
Pavlík kázeň postavil na Matúšovom 
evanjeliu kap. 6, v. 11: „Chlieb každoden-
ný daj nám dnes.“ 

Poludnica v Partizánskej Lupči
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Pomodlili sa za starostu

Božím slovom, modlitbou a nábožnou 
piesňou sa začal nový cirkevný rok na 
Službách Božích v prvú adventnú nedeľu 
27. novembra 2022. Pán farár Vladimír 
Pavlík  poďakoval Pavlovi Beťkovi za všet-
ku pozornosť, ktorú venoval domácemu 
cirkevnému zboru v čase starostovania. 
Potom privítal v chráme Božom novozvo-
leného starostu a uviedol: „Brata Vladimí-
ra Mlynčeka náš cirkevný zbor pozná ako 
čestného a statočného človeka.“ 

Pomodlil sa za starostu a novozvolených 
poslancov s prosbou, aby múdro spravo-
vali veci verejné v prospech ľudí tu žijú-
cich. Kázeň postavil na slovách z Biblie: 
„Božie kráľovstvo je medzi nami.“ Spo-
ločne zaspievali: „Otvárame srdca brány, 
otvárame dokorán, vojdi Kráľu požehna-
ný, vojdi Boh náš a náš Pán...“ 

Ako býva zaužívaným zvykom v Závaž-
nej Porube v prvú adventnú nedeľu prí-
tomní pristúpili k spovedi a prijali Večeru 
Pánovu.

text: -dm- foto: -dm- a Richard Macko

Advent v Závažnej Porube
Advent je čas stíšenia a radostného oča-
kávania Pána. S týmto obdobím sa spá-
ja mnoho tradícií. Na tretiu adventnú 
nedeľu (11. decembra 2022) obohatila 
Služby Božie Folklórna skupina Poludni-
ca. Uviedla choreografiu Mgr. Art. Eleny
Chovanovej Vinšujeme vám. Vystúpenie 
pred oltárom oživilo a sprítomnilo to, čo 
pre Porubu v tomto čase bývalo zvykom. 

Bolo to takto. V čase sviatočnom sa pod 
oblokmi príbytkov spievali koledy a vin-
šovalo. Koleda predstavovala pieseň, vinš 
a odmenu. Gazdiná i gazda vyšli na prie-
domie, vinšovníkom poďakovali a odme-
nili.  Na Službách Božích v túto nedeľu po 
kázni a požehnaní od pána farára Pavlíka  
chrámové spoločenstvo  na záver zaspie-
valo nábožnú pieseň: „Prichádza láska 
vznešená a bola poslom z neba, zohreje 
srdcia studené, objíme mňa i teba...“

text: -dm- foto: Pavel Beťko

Deti a modlitbička
Žiaci ZŠ Milana Rúfusa v čase ŠKD nav-
štívili miesto posledného odpočinku bás-
nika mladosti, sĺz i našich ľúbostí   v Bres-
tovej pri nedožitých 94. narodeninách. 
Rozjasnili sa oči detí tak, ako to stojí v 
básni Deti a modlitbička:  
My, ktoré ešte máme oči
 ako dve božie studničky, 
kam radosť chodí vo dne v noci
 na živú vodu po sníčky,
my, ktoré ešte máme líčka
ako tá tráva za rána – 
my vieme, čo je modlitbička.
Vieme to rovno od Pána. 

Foto: Monika Petrášová

Svetielko úcty a vďačnosti

Milan Rúfus, básnik, literárny historik, 
prekladateľ, esejista, vysokoškolský pe-
dagóg. Narodil sa 10. decembra 1928 v 
Závažnej Porube. Zomrel 11. januára 
2009 v Bratislave. Pochovaný je v Závaž-
nej Porube. Domov sa navždy vrátil 18. 
januára 2009. Rodáci uložili jeho telo do 
hrobu tak, aby mal výhľad na Poludnicu. 
Pri nedožitých 94. narodeninách rozsvie-
til v sobotu 10. decembra 2022 starosta  
Vladimír Mlynček na hrobe básnika sve-
tielko úcty, vďačnosti a  oživil jeho slová, 
ktoré adresoval svojmu domovu: „Ja sa 
tam vrátim. Aj keby som mal oči už iba 
na plakanie. Ja sa tam vrátim. Ja sa tam aj 
poslepiačky vrátim.“ 
 Rúfus je pojem ľudsko – človečen-
ský, intelektuálno – filozofický, básnicko
– ikonický. Čo si v týchto súvislostiach 
požičal, vrátil blízkym, rodisku, spo-
ločnosti. Skomponoval božskú pôžičku 
poézie.                         text: -dm- foto: -km-
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Urbár informuje 
 Blíži sa koniec roka 
2022, ktorý nám prinie-
sol situácie, s ktorými 
sme sa dlho nestretli. Po 
dvoch rokoch pandémie 
prišla vojna na Ukrajine, 

ktorá  priniesla do celej Európy energetic-
kú krízu. Inflácia na Slovensku sa blíži k
15-tim percentám. Nás mrzí skutočnosť, 
že napriek snahe sa nám nedarí naplniť 
požiadavky našich členov na zabezpeče-
nie dostatočného množstva palivového 
dreva na prichádzajúcu zimu. Napriek 
tomu, že minister životného prostredia 
prezentuje v médiách ústretovosť rezor-
tu pri povoľovaní spracovania kalamity 
pre potrebu zabezpečenia palivového 
dreva pre urbárnikov a obyvateľov pod-
horských obcí, realita v roku 2022 bola 
úplne iná. Povolenie na spracovanie kala-
mity na ploche väčšej ako 0,3 ha vydáva-
jú úrady životného prostredia, a tie nám 
nepovolili spracovať kalamity v Iľanov-
skej a Demänovskej doline v objeme cca 
4000 m³. Z tohto dôvodu sa nám v tomto 
roku  nepodarí naplniť objem plánovanej 
ťažby a zároveň nedokážeme uspokojiť 
všetkých záujemcov o palivové drevo. 
Je na zamyslenie, že spôsob nakladania 
so svojim vlastníctvom si nemôžu určiť 
sami vlastníci, ale pod hrozbou rôznych 
pokút to riadia štátni úradníci.
 V roku 2023 končí funkčné obdobie 
súčasným orgánom Urbáru a na valnom 
zhromaždení spoločenstva, ktoré sa bude 
konať pravdepodobne v apríli 2023, budú 
vykonané voľby. Obraciame na našich 
členov, ktorí majú záujem stať sa členom 
výboru, alebo dozornej rady, aby vyplnili 
tlačivo Súhlas s kandidatúrou a tento do-
ručili na Urbár. Tlačivo je uverejnené na 
stránke Urbáru (www.urbarzavporuba.
sk), prípadne je možné si ho vyzdvihnúť 
v kancelárii Urbáru. Upozorňujeme, že 
na zaradenie na kandidátku je potrebný 
písomný súhlas s kandidatúrou a dodrža-
nie zákonom stanovených podmienok.  
Na záver prajeme našim členom a aj ostat-
ným čitateľom Porubských novín  šťastné 
a pokojné prežitie vianočných sviatkov, 
spokojnejší Nový rok 2023 a kúsok šťastia 
potrebného v tejto ťažkej dobe.

Výbor UZP, p.s.

Čo robíme 
v klube dôchodcov

Mnohí rozprávajú, že v klube sa iba kle-
betí. Verte, neverte, ale tam sa vzdeláva, 
rozvíjajú sociálne vzťahy a v neposled-
nom rade sa nezabúda na ručné práce.

text i foto: Magda Iľanovská

Vrátiť sa k svojim koreňom
Také pekné slovné spojenie. 

Ale k akým?
Z malého 
korienka vy-
rastie rokmi 
veľký koreň, 
rozrastie sa do 
šírky, do hĺb-
ky, naberie na 
sile. Tak je to 
v prírode i v 
ľudskom spo-
ločenstve. Ni-
hil est perpe-
tuum datum  
- Nič netrvá 
večne, povedal 

už Plautus. A súhlasiac s ním, rešpektu-
jeme zmeny, ktoré nám život donáša, a 
ktoré zasiahli aj takú zložku kultúry  ako 
je folklór. 
 Tance i spevy našej obce sú diamet-
rálne odlišné od tancov horného či dol-
ného Liptova. Sú silne ovplyvnené  tým, 
že mnoho našich obyvateľov chodilo za 
prácou (hlavne na múračky) po šírom 
svete. Títo mladí ľudia prinášali nové 
prvky, nové melódie, nový spôsob oblie-
kania. A domáci si niečo prebrali, niečo 
prispôsobili a niečo poopravovali. A tak 
je to dodnes.

porubského tanca. Avšak aj toto podlieha 
zmenám. Nové generácie, noví tanečníci 
doniesli do starých tancov nové poňatie. 
Zmenil sa charakter, obmenili sa prvky.    
 Objaviť tieto zmeny, porovnať staršie 
a novšie je obsahom záverečnej práce Zu-
zany Palanovej. Pre tých, čo ju nepozna-
jú, trochu objasnenia. 
 MA. Zuzana Palanová končí VŠMU 
v Bratislave, katedra tanečnej tvorby.                                       
Študovala v Medzinárodnom magister-
skom programe Choreomundus, ktorý 
spájal štúdium v odboroch antropológia 
tanca a etnochoreologia na štyroch európ-
skych univerzitách: Clermont Auvergne, 
FRA, Norwegian University of Science 
and Technology NO, University of Szeged, 
HU, University of  Roehmapton UK.
 V pondelok 14. 11. sa stretli súčasní 
členovia FsK Poludnica so Z. Palanovou 
na  tanečnej sále. Na základe záznamu z 
výskumu sme si pripravili súčasné pred-
vedenie tancov, ktoré sú na zázname, aby 
bolo možné porovnať zmeny, ktoré na-
stali. Boli to tance starších žien Koleso 
(Mám šáteček...),  Na dva kroky a Čardáš. 
Veľkou zmenou prešiel tanec Japan čar-
dáš, dnes známy ako Čerešnička, ktorý sa 
v súčasnosti  tancuje v charaktere mazur-
ky. Nezmeneným zostal tanec Do šaflíka
(aj keď možno dnes mnohí nevedia, čo je 
šaflík).  Pridali sme U Kováčov na rohu,
Slečna Juli a Šimi. Zatancovali sme si aj 
Ej, chodila Zuzana. Záverečným tancom 
boli Murári, murári  - valčík, pekne po 
porubsky: na jeden krok.
 Stretnutie sme ukončili besedou o 
tradíciách, o tom, čo vedie dnes mladých 
ľudí k folklóru, o plánoch, ktoré všetci 
máme.
 Na záver treba len skonštatovať, že to 
bolo veľmi príjemné a prínosné stretnutie. 
Želáme Zuzke úspešné obhájenie práce a 
tešíme sa na ďalšie tvorivé stretnutia.

Elena Chovanová

 Folklórna skupina Poludnica sa snaží 
obnovovať to najpôvodnejšie, čo v Porube 
bolo. Máme to šťastie, že v roku 1984 pre-
biehal výskum pod záštitou Osvetového 
ústavu v Bratislave, ktorý viedol Kliment 
Ondrejka. Domáce organizátorky Mar-
ta Valentová, Ľudmila Štrkolcová, Dana 
Fiačanová zorganizovali  skupinu žien a 
mužov, ktorí boli ochotní zatancovať nie-
čo z originálnych porubských tancov. A 
tak vznikol „na humne“ filmový záznam
najstaršej i strednej folklórnej generácie. 
 Dodnes je  pre nás inšpiráciou hlav-
ne tanec najstarších žien. Ich vzpriamené 
držanie tela, mäkké perovanie, podpore-
né pohybom rúk, drobné úsporné kroky 
a jemné cifrovanie, variabilné držanie rúk 
– to všetko je neoddeliteľnou súčasťou 

Rokoval Oblastný výbor 
SZPB

V stredu 7. decembra 2022 sa stretol Ob-
lastný výbor SZPB v Liptovskom Mikulá-
ši. Rokovania sa zúčastnil aj predseda ZO 
SZPB v Závažnej Porube Dušan Migaľa.
Prítomní vyhodnotili priebeh VČS zá-
kladných organizácií v roku 2022. Po-
zornosť venovali obsahovej, personálnej i 
organizačnej stránke oblastnej konferen-
cie a XVIII. zjazdu SZPB, ktorý sa bude 
konať v máji 2023.  

• Zuzana Palanová

• FSK Poludnica v tanci pred 
kamerou Zuzany Palanovej
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Zdobíme interiér DSS

Jeseň je veľká kúzelníčka, zo zelenej kra-
jiny vyčaruje  pestrofarebnú kyticu stro-
mov. Je to ideálny čas na tvorbu krásnych 
jesenných dekorácií. Aj naši klienti veľmi 
radi tvoria práve v jeseni. Využívajú veľa 
prírodného materiálu, listy, šišky, gaštany, 
šípky, ale aj červené jablká. K dokonalosti 
výrobku pridajú jutu alebo inú tkaninu a 
nádherné výrobky sú  na svete. 

Poďakovanie za spoluprácu

Dňa 23.11.2022 ukončil svoje pôsobe-
nie vo funkcii starostu Ing. Pavel Beťko a 
nám zamestnancom obce odišiel náš šéf. 
Aj touto cestou by som chcela v mene ko-
lektívu zamestnancov DSS a ZpS, v mene 
klientov a ich rodinných príslušníkov a 
tiež v mene mojom vyjadriť poďakovanie 
za výbornú spoluprácu, ochotu pomôcť 
pri riešení pracovných problémov, empa-
tiu, porozumenie a pocit spolupatričnos-
ti pri našej neľahkej práci. Počas ôsmich 
rokov našej spolupráce sme riešili množ-
stvo problémov, príjemných aj menej 
príjemných situácií. Vďaka profesiona-
lite, ochote pomôcť, dôvere a vzájomnej 
komunikácii sme vždy prišli k zdarnému 
riešeniu. Do ďalších rokov života zo srd-
ca želáme pevné zdravie, veľa šťastia a ra-
dosti v kruhu najbližších.  

S úctou Andrea Hodžová

Ďalší ročník švábkofestu 
na nižnom konci

Minulý týždeň spolu pozbierali úro-
du a uplynulú sobotu si už pochutili na 
jedlách z nej.
 V sobotu 1. októbra si priatelia a su-
sedia zorganizovali už 5.ročník uličného 
švábkofestu. Gazdinky opäť ukázali svo-
je umenie a navarili a napiekli zo švábky 
množstvo jedál. V príjemnej atmosfére si 
všetci pochutili na tradičných aj menej 
tradičných jedlách. A s prianím pevného 
zdravia si popriali stretnúť sa aj v nasle-
dujúcom roku.

Text a foto: Vladimír Mlynček Stromček už svieti

Svetlo Vianoc rozsvietil starosta Vladimír 
Mlynček v pondelok 5. decembra 2022. 
Privítal prítomných a spoločne odrátali: 
„...päť, štyri, tri, dva, jeden a stromček sa 
rozsvietil za potlesku početného množ-
stva zúčastnených. Potom Folklórna 
skupina Poludnica ponúkla koledy a vin-
šovačky tak, ako sa konali v Závažnej Po-
rube v časoch minulých. 
 Stretnutie detí, mladších i starších a 
svetlo prinieslo do Závažnej Poruby po-
koj, pohodu a radostné očakávanie Via-
noc.   text: -dm- foto: Vl. Broska 

Starosta medzi seniormi 

V pondelok navštívil Klub dôchodcov 
starosta obce Vladimír Mlynček. Stret-
nutie sa nieslo v priateľskej atmosfére, 
predsedníčka M. Iľanovská mu v krát-
kosti predstavila činnosť klubu a aktivity 
v prospech obce. Starosta sa rozhovoril o 
dôležitosti vzájomnej  spolupráce a dob-
rých medziľudských vzťahoch a odpove-
dal tiež na položené otázky. 
 V závere mu seniori popriali veľa 
zdravia a úspechov v novozvolenej funk-
cii.                   foto a text MI

Šikovné ruky 

V Klube dôchodcov sa  v pondelok stret- 
lo veľa usilovných a šikovných žien a v 
pripravenom priestore začali vyrábať vos-
kové obrúsky. Včelí vosk má veľa využití, 
preto ho použili aj v tejto aktivite a vý-
sledný produkt zas využijú v domácnosti 
pri uskladňovaní potravín. 

Naše výrobky zdobia interiér celého za-
riadenia a dotvárajú príjemný pocit do-
mova. 

Odmenou im bol príchod Mikuláša, kto-
rý ich aj odmenil a hlavne potešil.

Text a foto MI Ilu
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Okienko MŠ

Viete čo je Briklandia?

Takýto názov dostala akcia, ktorej sa deti 
materskej školy zúčastnili 16.septembra 
v Aréne Tatralandie. Tu mali deti mož-
nosť tvorivých hier s rôznymi druhmi 
Lega. Aréna mala vytýčené pracovné  
plochy plné stavebníc rôznych veľkostí 
od DUPLA až po TECHNIC. Deti si 
prišli na svoje.

Centrum Pedagogicko 
Psychologickej Prevencie  

a Poradenstva pomáha

Každoročne prichádzajú zamestnanci 
CPPP do materskej školy otestovať detí 
predškolského veku. Na základe ich zis-
tení je šanca že za rok kým dieťa začne 
povinnú školskú dochádzku posunúť ho  
v slabších oblastiach a dotiahnúť zameš-
kané. Prišli aj teraz.

Deti vedieme 
k úcte ku prírode

Už viac ako de-
sať rokov spolu-
pracuje mater- 
ská škola s Na-
PaNTom zastú- 
penom ich za-
m e s t n a n c a m i 
Ing. Elenkou 
Hančinovou a 
Ing. Mikulá-
šom Hančinom. 
Prostredníctvom 
krásnych názor-
ných pomôcok 
a pútavého roz-

právania sa deti zoznamujú so všetkými 
zákonitosťami prírody. Teta Elenka pri-
pravuje pre nich aj rôzne úlohy, ktoré deti 
riešia. A že úspešne, pozerajte. Veď za tie 
roky už toho vedia veľa.

Oberačka jabĺčok  
v materskej škole

Zákon nedovolí, aby deti v materskej 
škole konzumovali ovocie, ktoré narastie 
v školskej záhrade. Je to proti zdravému 
rozumu. Ale vraj chémiou ošetrené to z 
obchodu. A tak sa krásne zdravé jabĺč-
ka ocitli na listine neželaných. Našťastie 
máme rozumných rodičov, ktorí dali hla-
vy dokopy a jedného dňa v októbri zor-
ganizovali oberačku.  Jabĺčka poukladali 
do debničiek a uskladnili. V zime tety 
kuchárky upečú aspoň zdravý koláčik. 
A nikomu nebude ľúto, že sa naša krásna 
úroda síce nepredpisová, ale zdravá, ne-
cháva zhniť pod nohami detí. Poďakova-
nie všetkým rozumným rodičom.

Poďakovanie 
pánovi starostovi  

V mene celého kolektívu Materskej školy 
Závažná Poruba chcem srdečne poďa-
kovať Ing. Pavlovi Beťkovi. Ďakujeme za 
Váš pracovný prístup, dobré slovo spoje-
né s úsmevom, za profesionálny a ľudský 
prístup pri riešení problémov, za pod-
poru pri zdolávaní všetkých pracovných 
povinností a hlavne pri zabezpečení  a 
zachovaní chodu našej materskej školy.
 Pán starosta, ďakujeme, že ste si vždy 
našli cestu a finančné prostriedky, aby sa
zabezpečil, čo najlepšie podmienky pre 
vzdelávanie  detí - vybavením moderne – 
inovačnými didaktickými prostriedkami, 
podporou detí v športových aktivitách, 
podporou zamestnancov pri zvyšovaní 
kvalifikácie.
 Pomohli ste pri skrášľovaní interié-
ru a exteriéru školy, moderne, prakticky 
a účelovo ste zariadili vybavenie škol-
skej jedálne, a tak ste pomohli skvalitniť 
prácu nielen zamestnancom ŠJ a MŠ, ale 
aj všetkým deťom a rodičom, ktori sa v  
priestoroch MŠ cítia komfortne a príjem-
ne. Ďakujeme.   

Riaditeľka Jambrichová Katarína 
a kolektív MŠ a ŠJ

Alena Guráňová 

Ilu
st

rá
ci

a 
D

r. 
V

la
st

a 
Ši

ar
ni

ko
vá

Už sa tešíme na Vianoce
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V materskej škole si deti 
znovu osvojujú angličtinu

Po krátkej prestávke sa našla lektorka, kto-
rá raz do týždňa chodí medzi deti do MŠ a 
prostredníctvom hier a komunikácie vedie 
deti k osvojeniu si cudzieho jazyka.

Už  tradične  
s  Kids Academy

Aj v tomto školskom roku deti materskej 
školy pravidelne raz v týždni cvičia s cvi-
čiteľom Jurajom Sabolom pohybové hry a 
cvičenia zamerané na pohotové reagova-
nie a posilnenie osobnosti dieťaťa a jeho 
zdravia. Deti sú motivované nielen ver-
bálnym hodnotením, ale raz za polrok je 
vyhodnotené dieťa, ktoré sa snažilo, rea-
govalo na slovné pokyny cvičiteľa a klad-
ne sa prejavovalo vo vzťahu k zadaným 
úlohám, cvičiteľovi, kamarátom. Zatiaľ 
cvičia len deti predškolského veku, ale na 
jar sa k ním pridajú aj deti prvej triedy. 

Keď sa zhasne svetlo, plačú

Ale v tento deň nie. Lebo si rozsvietili 
lampión. Reč je o tých najmenších. Veď 
pozrite ako sa usmievajú.

A všetkým chutilo

Šikovní a ochotní rodičia v MŠ spestrili 
jeseň nielen svojim deťom, ale aj dospe-
lým. Vymysleli akciu švábkobranie. Ze-
miakov nebolo treba veľa. Tety kuchárky 
v ŠJ ich očistili a potreli a šikovné ma-
mičky z nich piekli placky. Osvedčili sa aj 
koláčiky a lakoty vyrobené doma. Aby sa 
deti nenudili kým sa placky upečú, súťa-
žili. A v záhrade materskej školy bolo zase 
veselo. A čo je najdôležitejšie, aj chutilo.

Šťastie v seniorskom veku
Veď ktorý starý rodič sa nepoteší zo svoj-
ho vnúčatka? Mysleli na to aj učiteľky  
z materskej školy, keď pripravovali prekva-
penie na sviatok Mesiaca úcty k starším.  
Do kultúrneho domu pozvali starých ro-
dičov detí aby im vnúčatká ukázali čo sa v 
materskej škole naučili. Keď im odovzdali 
darček, pozvali ich do divadla. Spoločne s 
deťmi strávili celé dopoludnie. O to ťažšia 
bola rozlúčka. No určite si to vynahradili 
neskôr.

Život v pohybe

Naša Jubilantka Katarína Jambrichová 
pôsobí ako riaditeľka MŠ Zvedavček. Je 
predsedníčkou oddielu ZRTVŠ ŠK a ve-
nuje sa športovým aktivitám s deťmi a 
mládežou. Účinkuje aj vo FsK Poludnica 
i ako herečka v divadle 3GD. Pri príleži-
tosti okrúhleho jubilea jej starosta Pavel 
Beťko poďakoval za prácu pre obec i mi-
moškolské aktivity. Jubilantke odovzdal 
Pamätnú plaketu Závažnej Poruby za dl-
hodobú aktívnu pedagogickú a výchov-
novzdelávaciu činnosť.  

-dm- foto: S. Marcinčinová

Veria ešte na Mikuláša?

Mikuláš zavítal aj do materskej školy. V 
tomto roku sa úlohy zhostil končiaci sta-
rosta  Paľko Beťko.  V honosnom odeve 
vyzeral naozaj ako skutočný. Až….
 Nikolasko Hladký pristúpil k pani 
učiteľke a pýta sa: „Alenka, kde zohnal 
takú dlhú bradu, čiapku a palicu David-
kov dedko?“
 Alenka: „Veď to je Mikuláš a nie Da-
vidkov dedko.“ Davidko: „No, náhodou 
je. Ja som ho spoznal podľa hlasu.“

 No, a potom ako to je? Veria, či neve-
ria? Je to tak. Mikuláša „veria” aspoň tety 
kuchárky.              -AG-

Starkým sme ukázali, čo sme sa naučili
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Školské  zrkadielko

Školské pieskovisko? 
Radosť nekonečná!

Detstvo každého z nás je spojené s hrami 
v piesku.  Určite si spomínate na krásne 
postavené hrady, vydarené koláčiky, či 
hlboké tunely, ktoré sme kopali s kama-
rátmi v pieskovisku. Vďaka súčinnosti  
dobrosrdečných ľudí majú už aj deti na 
školskom dvore v Základnej škole M. Rú-
fusa svoje vysnívané pieskovisko. Spojili 
sa ľudia, ktorí majú radi deti. Spoločnými 
silami sa podarilo splniť sen, o ktorom  
deti dlho snívali. 

• Zojka Gališinová, 1. roč.

• Emka Jakubská, 1. roč.

V stredu 16.11. sme navštívili knižnicu v 
Liptovskom Mikuláši. Teta knihovníčka 
nám vysvetľovala, ako sa máme správať v 
knižnici. Hrali sme sa na Popolušku a trie-
dili sme knihy na encyklopédie a rozpráv-
ky. Po splnení úlohy nás pasovala za čitate-
ľov a dostali sme čitateľský preukaz. Každý 
si mohol požičať knihu. Vrátili sme sa au-
tobusom. Už sa tešíme, keď tam pôjdeme 
nabudúce. Veľmi sa nám tam páčilo. 
Miška Marcinčinová a Stellka Buzáková 2. roč. 

Ráno sme prišli do školy. Keď prišla pani 
učiteľka, mali sme matematiku a slo-
venčinu. Po skončení sme sa pobrali na 
autobus a smerovali do knižnice L. F. 
Belopotockého. Vyšli sme na najvyššie 
poschodie. Teta knihovníčka nám pove-
dala zaujímavé veci a potom sme hrali 
súťaž. Po splnení úlohy nás teta pasovala 
a dostal sme preukazy. Na záver sme si 
vybrali knihu, rozlúčili sa a išli na nákup. 
Pani učiteľka nám kúpila rožky, lebo sme 
vyhladli. Potom sme šli na autobus, kto-
rým sme sa vrátili naspäť do školy. Bol to 
najlepší deň na svete!

Dávidko Tekel 2.roč.

Bol krásny deň. Ráno sme išli do školy. 
Po prvej hodine sme sa obliekli a autobu-
som odviezli do mestskej knižnice. Pani 
knihovníčka nás naučila, ako sa máme 
správať v knižnici. Pasovala nás za čitate-
ľov. Pri pasovaní si každý žiak prial neja-
ký potlesk. Napríklad žraločí, srdiečkový 
alebo mušličkový. Nakoniec si každý mo-
hol vybrať a požičať jednu knihu. Tešíme 
sa na ďalší výlet do knižnice. 

Filipko Kováč a Miško Rúfus 2. roč. 

S pani učiteľkou sme navštívili knižnicu 
L. F. Belopotockého v Liptovskom Miku-
láši. V knižnici bolo veľa kníh, napríklad 
rozprávkové alebo encyklopédie. Mohli 
sme si knihy potichu popozerať. Mali sme 
súťaž – vybrali sme si jednu knihu, určili, 
či je to rozprávková alebo encyklopédia a 
položili na určené miesto. Teta nám uká-
zala aj 3D knihu, ktorú sme pozerali cez 
okuliare. Bolo tam krásne.

Matejko Volko a Martinko Habarka 2. roč. 

S pani učiteľkou sme šli na autobuse do 
knižnice. Knižnica má názov L. F. Belo-
potockého. Bolo tam krásne, priestran-
ne. Teta knihovníčka nám dala preukazy 
s menami. Ale museli sme splniť jednu 
úlohu. Zahrali sme sa na Popolušku a 
triedili sme knihy. Na záver sme si mohli 
vybrať a požičať jednu knihu. Teším sa na 
ďalší výlet. 

Paulinka Migaľová 2. roč. 

Návšteva knižnice

 Deti po jesenných prázdninách ča-
kalo veľké prekvapenie. Vítalo ich pies-
kovisko. Slniečko ešte posielalo posledné 
teplé lúče a  detská radosť na novom pies-
kovisku bola nekonečná. 
 Ešte raz v mene detí všetkým, čo po-
mohli, úprimne ďakujeme.

Katarína Migaľová,  predsedníčka ZRPŠ

V stredu 16.11. sme sa vybrali do knižni-
ce. Išli sme autobusom, lebo táto knižnica 
je v meste. Navštívili sme detské oddele-
nie. Teta knihovníčka nám porozprávala, 
ako sa máme správať v knižnici, zahrali 
sme sa na Popolušky a triedili knihy. Po-
tom nás pasovala. Sedeli sme v kresle a 
dostali sme preukaz, kde boli napísané 
naše mená. Požičala som si knihu Pipi 
dlhá pančucha. Keď sme išli na autobus, 
pani učiteľka nám kúpila rožky, lebo sme 
vyhladli. 

Nataška Paškuliaková 2.roč. 

Po prvej hodine sme išli na autobus do 
mesta. Navštívili sme veľkú knižnicu. 
Bola tam teta, ktorá nám všetko ukáza-
la. Potom sme boli Popoluškami a trie-
dili knihy na encyklopédie a rozprávky. 
Pasovala nás za knižných čitateľov. Dala 
nám preukaz a mohli sme si požičať kni-
hy. Ja som premýšľala nad knihou Leví 
kráľ a Henríkom- šteniatkom z pobrežia. 
Vybrala som si Henríka. Keď sme odišli, 
boli sme hladní a tak nám pani učiteľka 
kúpila rožky. 

Adelka Hricová 2. roč. 

 V mene detí chceme vyjadriť úprim-
né poďakovanie Ľubomírovi Bašistovi a 
firme Balux za poskytnuté drevo.  Drevo
spracovali a zmontovali bratia Vladko a 
Maroš Piatkovci - firma Stolárstvo Piatka. 
 Aby bol piesok chránený pred vet-
rom, dažďom Mirko Fenik - firma Čalún-
nictvo Fenik darovali látku, ktorú ušili v 
jeho firme. Deti bez pomoci môžu pies-
kovisko poprikrývať.
 Čo k tomu dodať? Čím viac rúk sa 
spojí, tým je výsledok radostnejší a pote-
šenie nesmierne.  K tomu ochotní ocko-
via prišli na školský dvor,  upravili terén 
a pieskovisko osadili. Pán starosta Pavel 
Beťko  zabezpečil krásny, čistý piesok a 
dielo bolo hotové. 

• Miška Marcinčinová, 2. ročník

• Davidko Tekel, 2. roč.
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Na svätého Martina aj naša škola si spo-
mína... Na hudobnej výchove sa tretiaci 
zahrali na textárov a vyskúšali si vytvoriť 
krátky text na niektorú známu melódiu 
ľud. piesne. Na slovenskom jazyku tvorili 
hádanky na vybrané slovo KOBYLA. Hla-
vičky si potrápili, pekné veci vykúzlili.

Bol raz jeden vojak skromný,
Martinom ho nazývali. 
Raz zachránil žobráka,
bol to skutok dobráka!
Prisnil sa mu pekný sen,
bol v ňom Kristus a on len. 
Martin, rytier statočný,
na pol tela srdečný. 
Snehu sa on nebojí,
na koníčku fujazdí. 
                        Medľa T., Tekel A., Bobák V., 

Dvoran D., Kožíšek L. (3. ročník)

Na Martina vstávam rád,
ku oknu hneď utekám.
Milý Martin, kde si zas?
Radovánok nastal čas!
Ten náš krásny november
teším sa naň každý deň.
Navštívi nás Martin rád,
posneží tu veľakrát.

Iľanovský R., Líška A. (3. ročník)

Žil raz jeden chlapec malý, 
Martinom ho pomenovali. 
Prináša nám zimu krásnu, 
šťastie, k tomu lásku vzácnu.
Deťom radosť zo sniežika,
jedného snehuliačika. 
V novembri je Martina, 
naň si celá dedina spomína. 
Ako zachránil žobráka,
keď mu dal kúsok pláštika. 

Kubovčíková S., Kubányová M., 
Gališinová Z.,  Hutková H.,  Šlauková N.,  

Piatková V.  (3. ročník)

Po lúke vie rýchlo behať,
cez prekážky zase skákať.
Aj na husle zahrať.
Čo je to?      

Vilko Bobák (3. ročník)

Dlhý chvost a krásnu hrivu,
ťahá vozík na ňom hlinu.
Čo je to?       

Ninka Šlauková (3. ročník)

Štyri kopytá, ale kôň to nie je.
Čo je to?   

Davidko Dvoran (3. ročník)

Je ženského rodu,
má kopyto a nie nohu.
Hnedá, rýchla ako šíp.
parkúr skáče ako nik.
Čo je to?             

Miško  Fenik (3. ročník)

Sýkorka
Bola jedna sýkorka
a tá bola doktorka.
 Keď ošetrila lýtko,
v krku zaseklo sa sitko,
Potom prišiel syseľ, 
ten chcel bystrú myseľ,
lebo ten syseľ od bolesti
kričí a syčí.

                       Natália Vallušová (4.ročník)

Sýkorka má syna
Doktorka sýkorka, išla do sídla – krídla,
pozrieť sysľa Mysľa,
či pre ňu nemá sitko – lýtko,
pre jej syna Čina,
alebo pýr – syr možno silu – pílu.
Syseľ Myseľ na ňu kričí – syčí
a doktorka sýkorka doňho rýpe – sype.

Simona Dudová (4.ročník)

Veľký čin
Niečí syn
 urobil veľký čin.
Jeho krídlo
 sa stalo úbohým sýkorkám sídlo.
Pre prírodu je sýkorka doktorka.

Marco Hromuľák, (4.ročník)

Tam kde je sídlo
Tam na kopci, kde je sídlo,
doletí vždy detské krídlo.
Pomáha nám malá doktorka,
je to predsa sýkorka.
Zdá sa, že tam niekto kričí,
ale to len syseľ syčí.

 Tobiáš Petričko, (4. ročník)

Doktorka sýkorka
Moja malá sýkorka
Je múdra doktorka.
Mama jej jedlo sype,
a ona sa z klietky rýpe.
Jej otcom nie je syseľ
hoci má veľkú myseľ.

Adam Pavel Kováč (4.ročník)

Zaujímavosti prírody
Milé dámy, milí páni,
všetci chceme byť kamaráti.
Vtáky majú krídlo
a my máme sídlo.
Tým vtákom myslím aj sýkorku,
ktorá má sestru doktorku.
A ona stále kričí,
že hus na ňu syčí.
Takže ona stále rýpe,
až sa piesok sype.
Stretla som raz sysľa,
ktorý mal kamaráta Mysľa...
No zazvonil zvonec,
a rýmov je koniec.

Anička Jambrichová (4.ročník)

Bájka
Ide raz po dvore dážďovka a stretne ju kač-
ka. Kačka sa pýta: „A ty tu čo robíš?“
„Ja, ja tu leziem na prechádzku, prečo sa 
pýtaš ?“

Kačka: „Lebo som hladná a mám chuť na 
dážďovku...”
„Aha! Vieš čo? Mám nápad! Ty zostaň tu a 
ja idem po iné dážďovky...“
Kačka: „A prečo?“
„Lebo.“ 
Kačka: „Dobre, tak ja počkám...“
Dážďovka sa z diaľky smeje: „Ha, ha, na-
chytala som ťa!“

Anička Jambrichová (4.ročník)

Nemehlo
Naša milá sýkorka,
to je naša doktorka.
Prišiel ku nej syseľ
preveriť si myseľ.
Vraví: ,,Bolí ma lýtko,
buchol som si ho o sitko.“
„To je veľké nemehlo,
radšej si dám  pomelo.“

Matej Broska (4.ročník)

Decembrové verše
Už je zima, už je mráz
už nosíme čiapky zas,
kabátik červený
aj čajík sladený.
Mikuláš príde medzi nás,
aj Vianoce sa blížia zas.
Cukríky a ovocie,
radosť v detských očkách sa ligoce.

Natália Vallušová (4.ročník)

Pofúkaj vetrík, pofúkaj
Počasie žičilo, slnieč-
ko sa usmievalo, no 
jesenný vetrík sa vo-
ľajako nemal k činu. 
Sem tam sa pochlapil, 
šarkany vyleteli, no len 
na chvíľu. Ale aj tak. 
Malí i veľkí „šarkaníci“ 
si vychutnávali svieži 
vzduch a čaro babieho 

leta pod Poludnicou. Kto prišiel, tešil sa.  
Koľko detí, toľko radosti. Vydarené podu-
jatie pre deti pripravili v stredu 12. októbra 
2022 ZRPŠ pri MŠ Zvedavček a ZRPŠ pri 
ZŠ M. Rúfusa v Závažnej Porube. Chváli-
me a ďakujeme, bolo to super.

text i foto: -dm- 

Ďakovný list
Základná škola Milana Rúfusa 

v Závažnej Porube úprimne ďakuje 

Ing. Pavlovi Beťkovi
za dlhoročnú vzájomnú spoluprácu, 
obetavosť, ľudský prístup, empatiu 

a podporu.

Súčasne praje veľa šťastia, zdravia, 
rodinnej pohody v kruhu svojich 

blízkych a priateľov.
Mgr. Monika Štrkolcová, 

riaditeľka školy
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Na svätého Mikuláša

.. tak začal utorok aj v našej škole. No bez 
práce nie sú koláče, a tak si čakanie na 
Mikuláša naši žiaci krátili učením, spie-
vaním, tvorením.  
 Svätý Mikuláš spolu s anjelom a čer-
tíkom priniesli žiakom sladké balíčky. Na 
oplátku im deti venovali krásne piesne,  pr-
váci zahrali milú scénku a štvrtáci zareci-
tovali báseň. Na záver predniesla štvrtáčka 
Natálka Vallušová báseň z vlastnej tvorby. 

text i foto: Bohdanka Bobáková

Zavítal aj do telocvične
Mikuláš so svojimi pomocníkmi v pon-
delok podvečer pripravil  radostné pre-
kvapenie dievčatám na gymnastickom 
tréningu, ktoré sa usilovne pripravujú na  
svoje vianočné vystúpenie v telocvični. 
Deti mu nielen zaspievali, ale aj pred-
viedli ako im to ide ...Na všetkých čakala 
sladká odmena.                      Iveta Beťková

Mikuláš nezabudol 
ani na klientov DSS

Prípravy na Vianoce sú v plnom prúde a 
v tom všetkom zhone k nám zavítal Svä-
tý Mikuláš. Pekne sa klientom prihovo-
ril, pomodlil sa s nimi modlitbu Pána a 
každému odovzdal milý, sladký darček. V 
očiach klientov sa zaleskla nejedna slzič-
ka a na jazyku sa rozplývala chuť výbor-
ných sladkostí.

P. Mišíková

Slovensko spieva koledy
Mimoriadne pôsobivú vianočnú 
atmosféru vytvorila Poludnica 

Slovensko spieva koledy je unikátne po- 
dujatie, ktorého cieľom je spojiť ľudí, 
mestá a obce v jeden deň a jednu hodi-
nu v rovnakej myšlienke. Tou je zaspievať 
si spoločne najkrajšie vianočné piesne. 
Podujatie organizuje vydavateľstvo Petit-
press, ktoré je vydavateľom regionálnych 
novín na Slovensku.
 Do podujatia sa tento rok zapojilo viac 
ako sto slovenských obcí a miest. Na Lipto-
ve sa koledy spievali na štyroch miestach: 
v Ružomberku, Liptovskom Mikuláši, Zá-
važnej Porube a Liptovskej Anne.
 V Závažnej Porube sa v stredu 7. de-
cembra rozozvučali koledy v podaní do-
mácej folklórnej skupiny Poludnica. „Za 
celú redakciu Liptovských novín a aj divá-
kov, ktorí koledovanie v Závažnej Porube 
sledovali cez internet, sa chcem srdečne 
poďakovať všetkým folkloristom. Pripra-
vili nádherné a emotívne vystúpenie plné 
zvučných tónov a pôsobivo predviedli 
ducha vianočného času pretkaného tra-
díciami, vzájomnou blízkosťou a rados-
ťou. Bolo nám cťou i potešením sledovať 
kvalitné uvedenie vianočných kolied, aké 
pripravila folklórna skupina Poludnica 
zo Závažnej Poruby. Boli ste úžasní. Ďa-
kujeme!

Mgr. Ľubica Stančíková, 
šéfredaktorka Liptovských novínIlu
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• Koledy v podaní Poludnice obleteli celé Slovensko
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Od života pre seba 
nič si nežiadala,
všetko len pre svoje deti 
a rodinu,
svoje zlaté srdce 
celé si nám dala,
večný kľud nech dá 

                    Boh Ti za odmenu.

V hlbokom zármutku oznamujeme, 
že nás dňa 2. novembra 2022 po ťažkej 
chorobe v 62. roku svojho života opusti-
la naša drahá mama, starká, sestra, švag-
riná, krstná mama, teta a kamarátka

Emília Majdíková
rod. Šuchtárová

Rozlúčka s našou drahou zosnulou bola 
v sobotu 5. novembra 2022 o 13.30 hodi-
ne v Dome smútku v Závažnej Porube. 
Dcéra Ivetka s rodinou a dcéra Kat-
ka s rodinou ďakujú za všetky prejavy 
sústrasti, kvetinové dary i účasť na po-
slednej rozlúčke.

+   +   +

Až umriem, 
nič na tomto svete
sa nestane a nezmení,
len niekoľko sŕdc 
sa zachveje
v rose, ako k ránu 
kvetiny...

V hlbokom zármutku oznamujeme, že 
nás dňa 15. novembra 2022 vo veku 53 
rokov opustila naša drahá dcéra, sestra, 
švagriná a teta

Ivana Križková
Posledná rozlúčka s našou drahou zo-
snulou bola v piatok 18. novembra 
2022 o 13.30 hodine v Dome smútku v 
Závažnej Porube.
Smútiaci otec a brat s rodinou vyjadru-
jú slová poďakovania za všetku spolu-
účasť, kvetinové dary i prítomnosť na 
poslednej rozlúčke. 

+   +   +
Úzkymi horskými ces-
tičkami toľkokrát stúpal 
lesom vyššie a vyššie,
stával sa súčasťou tisíc-
ročného kolobehu sveta.
Dýchal vzduch po daždi
vôňu machu a lesného 

potoka. Sem prichádzal, keď chcel odísť 
od hluku dňa. Ale...Už sa to nedá. Jeho 
život zaspal v rukách večného ticha.

S hlbokým zármutkom v srdci ozna-
mujeme, že nás dňa 21. novembra 2022 
vo veku 70 rokov náhle opustil 

Ing. Ľubomír Mikuláš
Posledná rozlúčka s naším drahým zo-
snulým bola 25. novembra 2022 podľa 
obradov ev. a.v. cirkvi v Dome smútku 
v Martine. Navždy zostane v našich 
srdciach. Odpočívaj v pokoji.

Neplačte, že som odišiel,
ten kľud a mier mi prajte
a v srdci večnú pamiatku
si na mňa zachovajte.

V hlbokom zármutku 
oznamujeme, že nás dňa 1. októbra 
2022 v 59. roku svojho života opustil 
náš drahý syn, manžel, otec, dedo, krst-
ný otec a švagor

JUDr. Vladimír Balun
Rozlúčka s našim drahým zosnulým 
bola vo štvrtok 6. októbra 2022 o 14. 00 
hodine v Evanjelickom kostole v Lip-
tovskom Jáne. Lúči sa mama, manželka, 
dcéra Ninka, dcéra Anna a syn Nikolaj 
s rodinami a ostatná smútiaca rodina.

+   +   +

Potichu znášame
veľkú bolesť za tebou
v spomienkach žiješ

v nás naveky.

S bolesťou v srdci oznamujeme, že naša 
milovaná mama, stará mama, sestra a 
švagriná

Božena Ivaničová
rod. Jurečková

nás navždy opustila 15. októbra 2022 
vo veku 88 rokov. S našou drahou zo-
snulou sme sa rozlúčili v pondelok 24. 
októbra 2022 o 11.00 hodine v kosto-
le evanjelickej cirkvi a.v., Bratislava 
– Rača. Smútiaca rodina

+   +   +

Dohasli tie jej milé oči,
dopracovali jej zlaté 
ruky, dotĺklo jej šľachet-
né srdce, odišla tam, 
odkiaľ niet návratu.

V hlbokom zármutku 
oznamujeme, že nás dňa 28. októbra 
2022 vo veku 76 rokov opustila naša 
drahá mama, starká, švagriná, krstná 
mama a teta

Mgr. Ľudmila Bátoryová
rod. Kováčová

Posledná rozlúčka s našou drahou zo-
snulou bola v stredu 2. novembra 2022 
o 12.30 hodine v Dome smútku v Lip-
tovskom Mikuláši. Smútiaca rodina.

Predišli nás do večnosti
Bez spiatočného lístka odišli

K nedožitej sedemdesiatke 
Katarína Devečková

Za Paľom

Ubúda z nás
ako z krajca chleba.

Stenšuje sa
stará dobrá trieda.

Opäť jeden chýba.
V triednej knihe čiarka.

Neskutočne večná,
nekonečná priamka.

Kto vraj za života
pochovaný býva,

bude ešte dlho
kráčať tento svet.

Dlho bolo krátko.
Z jasu padol blesk.

Guláš bez teba?
Ťažká predstava,

realita tiež.

Namaľuj nám, Paľo,
latexové nebo,

srabúcha s bodkami,
kotlík smiechu vriaci.

Vždy budeš náš maskot.
Zdravíme ťa hore.

Tvoji spolužiaci.

Za spolužiakom Paľom Števčekom
+   +   +

Za Milanom

Do ticha adventu
umieráčik zvoní.

Komu?

Bojím sa odpovede.
Bojím sa, 

tuším,
kto bude chýbať v triede.

Už netuším.
Už viem.

Za Paľom
Milan odišiel.

Dedinou sneží smutno.

Posledné zbohom
na venci,

úsmevná spomienka
voňavá po guláši.
V ruke koláčikov

vstupenka,
pri ohni spolužiaci.

A tak sa míňame.
Zhustnieva sa hore,

kráti dolu rad.

Sme tu len dočasne.
Raz všetci,
tam v nebi

stretneme sa zas.

Za spolužiakom Milanom Šuchtárom
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Naši prváčikovia

1. pradedo
2. drobná žltá rastlina
3. nástroj na čistenie
4. cudzie ženské meno a následný tal. 

seriál
5. japonské bojové umenie
6. povinná ťažba skr.
7. žrde na vozoch
8. aromat. rastlina
9. nie moja
10. územná jednotka v Mongolsku
11. zn. nákupnej karty
12. časť hry v tenise
13. porovnávali dve hmotnosti ťažkaním
14. trieda skr.
15. peňažný základ na bankovom konte
16. parkovisko ozn.
17. švédsky výrobca drev. výrobkov „Luhy“
18. brána v rims. i arab. svete
19. zn. el. spotrebičov
20. vstrčí
21. mesto vo Francúzku, odvodený názov 

horčice
22. kód štátu Rumunsko
23. značka kozmetiky
24. strojené vystupovanie
25. atol vo Veľkej Británii
26. prívrženec atomizmu
27. st. český spevák V. …….
28. orbis skr.
29. vyznávač arianizmu
30. rieka vo Francúzsku

31. bahniakovitý vták
32. cudzie ženské meno
33. Žilina, Čadca, Ilava
34. lusk česky, …….slovensky
35. tantal + hliník chem. zn.
36. 5500 rimsky
37. neodým chem. zn.
38. štvorček hypot.
39. záhradná cibuľová zelenina
40. akože
41. preventívna dezinfekcia
42. skinhead hovor.
43. Elektráreň Bohunice skr.
44. syn Rubenov
45. prednost. práva jedn. i skupín vybrať si 

jednu z daných možnosti
46. pozdrav mládeže
47. stredové čiary
48. druh borievky
49. najväčší vták Ánd
50. zápasy toreádorov s býkmi
51. menší územný celok
52. oblej vriacou vodou
53. obrva
54. slov. hokejista pôsob. v NHL, končiaci 

tohoto roku akt. činnosť
55. Verdiho opera
56. bráň v činnosti
57. karma
58. Olympijske hry
59. ekonomika ozn.
60. malá krásavička

61. sibírsky veľtok
62. sever. morský vták
63. malá ranka po údere
64. príležitostný zverinec při cirkuse i v 

domác. prostredí
65. Klavdia, Vilma
66. ukanojú, spôsobia únavu
67. česky hrča v dreve, i český skladateľ
68. rieka v Rusku
69. podstata danej veci
70. Majstrovstvá sveta
71. Majstrovstvá Europy
72. zn. slaných tyčiniek
73. nepoje
74. občan indického národa
75. citosl. povzdychu
76. ovalil po hlave
77. jednotka magnet. žiarenia
78. zn. motorového čistidla
79. 2 x súhlas
80. znač. polyamidu
81. et. alteri - a iní a druhí
82. v púšti miesto s vodou a zeleňou
83. drevená nádoba na mútenie mlieka
84. olym. skratka štátu Nepál
85. podkôrna výživová vrstva drevín
86. erbium chem. zn.
87. stále klamete, klamievate napr. na trhu
88. bežný pozdrav
89. otvor v tvári - použív. ružu
90. naprávaj polámané kosti lekárs.
91. zostarla

92. drahokam mliečnej farby
93. armádne športové zariadenie skr.
94. značka pracieho prášku
95. ústredný výbor skr.
96. st. zn. bicyklov
97. otco
98. ypsilon
99. odborné učilište + odbor. inšpektorát
100. amer. filmový herec B. …….
101. angl. plošná miera
102. druh slabikovej hádanky
103. zn. vysokozdvižného vozíka
104. tlč, udieraj
105. národnostná skupina v Indonézii
106. chem. zn. hliníka, fosforu, vanádu a 

trítia
107. II. judejský jkráľ
108. druh antilopy
109. kód štátov Rumunska a Salvádora
110. pojem duše u st. Egypťanov
111. zliatina železa a niklu
112. 1000 rimsky
113. nepodarení, roztopašní, klamári
114. ústredná rada skr.
115. dievča s veľkými očami
116. pás poľa
117. plošná miera
118. mesto v Španielsku
119. 3 x dvojhlásky
120. spravodajská služba v USA
 121. malé kuriatka sa …….. z vajíčka
122. tvrdo pracoval
123. liečivá rastlina
124. severský kopytník
125. kód štátu Vietnam
126. 52 rimsky
127. dupoc
128. Ilona dom.
129. zobrala si z vešiaka
130. Horská služba
131. rozhodovať sa váhavo, kolízavo, 

taktizovať medzi možnosťami
132. skr. pre utorok
133. Alino dom.
134. zn. kvalitnej múky
135. pečivo z kys. cesta s náplňou, napr. 

lekvárom
136. výherný žreb ……. za účelom zistiť 

výhru
137. horská osada usadlých ázijských 

kmeňov
 

V RIADKOCH:
v 3. - napravo od tajn.č. IV. ŠPZ okr. Rimavská 
Sobota 
9. - napravo od tajn.č. I. veľká Aťka 
15. - napravo od tajn.č. V. liečivá rastlina 
21. - napravo od tajn.č. VI. Ňaňo, Jano, Anton 
 
Pomôcky: 
ABIAŠ, AJAM, BARRA, EZRON, INVAR, 
LAVIROVAŤ, MENAŽERIE, ŠARÁDA, YZOP. 
  
POZOR! V krížovke nemusia byť dodržané 
interpukčné znamienka, dĺžne! 
  
ZNENIE TAJNIČKY Z č. 112 „PN“: 
Milujem citáty, pretože SPÔSOBUJÚ RADOSŤ 
SPOZNÁVAŤ MYŠLIENKY, KTORÉ ČLOVEK MÔŽE 
MAŤ, NÁDHERNÉ VYJADRENÉ NIEKÝM, KTO JE 
považovaný za múdrejšieho ako ostatní.
 
Autori krížovky Vám prajú do roku 
2023 veľa zdravia, pohody a lásky v 
kruhu svojich najbližších.

Autori krížovky: Pavel Staroň
Simona Žabokrtská   

T A J N I Č K A:  Vyznanie k horám od majstra Milana Rúfusa
TAJNIČKA ……
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Š P O R T

 Príprava Lyžiarskeho klubu 
Opalisko na zimnú sezónu

Aj v jesennej časti pokračovala príprava 
pretekárov LK Opalisko na zimnú sezónu 
2022 / 2023. V teréne príprava pozostávala 
z niektorých atletických disciplín a cyklis-
tiky zameraných na vytrvalosť a zvýše-
nie fyzickej zdatnosti, v telocvični to boli 
gymnastické a rovnovážne cvičenia.
 Príprava pozostávala aj zo sústredení 
v Rakúsku na ľadovci Štubaj, ktorých sa 
postupne a niekoľkokrát zúčastnili nielen 
žiaci, ale aj niektorí predžiaci klubu. Sú-
stredenia splnili svoj účel z dôvodu, že už 
v strede mesiaca december je naplánované 
prvé kolo Slovenského pohára žiakov v Ra-
kúskom stredisku Reiteralm a to v disciplí-
nach slalom, obrovský slalom a super G.

 V jesenných mesiacoch pokračoval 
vo svojej činnosti i celoročný krúžok pod 
vedením Kataríny Oravcovej. Cieľom je 
vybudovať u dieťaťa záujem pre šport, 
všeobecný rozvoj pohybových schopnos-
tí, oboznámenie sa s viacerými druhmi 
športu a naučiť dieťa technicky správne 
lyžovať. V kolektíve si nájdu nových ka-
marátov a zažijú množstvo zážitkov. Do 
krúžku sa môžu prihlásiť záujemcovia vo 
veku od 5 do 7 rokov. Je možné prihlásiť 
sa u hlavnej trénerky Kataríny Rázusovej 
na tel. čísle 0948 800 954, ako aj u Katarí-
ny Oravcovej na tel. čísle 0948 828 545. 
Keďže sa blíži zimná sezóna, všetci dú-
fajú, že napriek zvyšujúcim sa nákladom 
na energie, lyžiarske stredisko Opalisko 
spustí svoju prevádzku a umožní preteká-
rom  lyžiarskeho klubu Opalisko vytvoriť 
dostatočné podmienky pre tréningovú 
činnosť a dôstojnú reprezentáciu obce 
Závažná Poruba na pretekoch Slovenské-
ho pohára. 
 Činnosť lyžiarskeho klubu Opalisko 
je možné sledovať na webových strán-
kach www.lkopalisko.sk.

Text a foto: Ján Rázus

Na preteky sa treba pripraviť

 Porubské bežkyne na lyžiach čakajú 
náročné preteky. Najbližšie to bude Eu-
rópsky pohár v Seefelde – Rakúsko 10. 
decembra 2022. Juniorky Emma Piatko-
vá a Veronika Bukasová trénujú na maj-
strovstvá sveta. Povedali: „Ak sa chceme 
kvalifikovať na Majstrovstvá sveta junio-
rov v Kanade, musíme pravidelne tréno-
vať. Všetko je vecou tréningu.“ Je radost-
né, že smerujú do svetovej špičky. 

Sofia Libáková zo Závažnej
Poruby reprezentuje SR

Volejbal hráva za VK 
ŠKM Liptovský Hrá-
dok. Húževnatosťou, 
výsledkami a talen-
tom si vybojovala 
miesto v reprezen-
tačnom volejbalo-
vom družstve diev-
čat SR U 17.

ŠK Z. Poruba - OŠK Rosina 0 : 4, 
5. liga, 12. kolo

Posledný domáci zápas naším chlapcom 
vôbec nevyšiel. Aj napriek obrovskej sna-
he, ktorú im nemožno poprieť, súper bol 
oveľa lepší a zaslúžene zvíťazil. ŠK ďakuje 
priaznivcom za podporu počas celej je-
sene.                                  foto: Vl. Mlynček

ŠK Čierne – ŠK Závažná Poruba 
0:2 (0:2)

Góly: 14. Porubän, 30. Volaj
HOSTIA: Bartoš – Kováč, Račko, Glon-
čák, Kondula (84. Bobrík), Moravčík, 
Frian, Porubän, Baran (90. Adzima), Vo-
laj (46. Klepáč), Dvorský (59. Králik)
 Futbalisti piatoligovej Závažnej Po-
ruby vycestovali na posledný zápas jese-
ne,  ktorým bola dohrávka v Čiernom.
 „Vedeli sme, že keď vyhráme, tak sa 
v tabuľke posunieme na tretie miesto a to 
bol náš cieľ a pre chlapcov veľká motivá-
cia. Do zápasu sme nastúpili s taktikou, 
ktorá nám vychádzala.
 Avšak mám veľmi zlé srdce na roz-
hodcov, pretože to, čo predvádzali proti 
nám, nemalo s fair-play nič spoločné. 
Doslova divadlo. Každý jeden dotyk s 
loptou pískali proti nám.
 A vyvrcholilo to odpískanou jede-
nástkou, ktorá tiež nemala byť. A možno 
to bol osud alebo karma...
 Tento zápas bol doslova nášho bran-
kára, ktorý všetko vychytal. Tri gólové 
tutovky a aj tú penaltu. Zároveň veľmi 
súdržný výkon predviedlo celé mužstvo, 
ktoré bojovalo a snažilo sa bojovať. Na-
koniec musím všetkých len pochváliť za 
to, čo ukázali, a preto si to tretie miesto 
po jeseni úplne zaslúžime,“ stretnutie 
zhodnotil tréner Závažnej Poruby Edu-
ard Mydliar.
Tabuľka po jesennej časti:
1. Belá  13  9  1  3  33:22  28
2. T. nad Váhom  13  9  0  4  30:21  27
3. Závažná Poruba  13  7  2  4  26:22  23
4. Or. Jasenica  13  7  2  4  20:22  23
5. Tvrdošín  13  7  1  5  25:19  22
6. Gbeľany  13  7  1  5  26:23  22
7. Zubrohlava  13  6  2  5  31:23  20
8. Turzovka  13  6  1  6  26:26  19
9. Rosina  13  4  4  5  20:20  16
10. Diviaky  13  4  3  6  22:28  15
11. Žabokreky  13  4  2  7  25:23  14
12. Čierne  13  4  1  8  4:30  13
13. Belá – Dulice  13  3  1  9  21:37  10
14. Bobrov  13  2  3  8  15:28  9

Tomáš Kučera, MY Liptovské noviny

 Reprezentačné družstvo dievčat SR 
U 17 odohralo dňa 25. októbra 2022 pria-
teľský zápas s Volleyball Academy Žilina, 
ktorý sa skončil 2 : 3. Zápas bol vyvrcho-
lením štvordňového sústredenia prípravy  
na kvalifikáciu ME U 17.

text i foto: Peter Libák

• Zľava Emma Piatková, Tereza Bukasová, Veronika 
Bukasová         -dm-
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O putovný pohár 
Chaty Opalisko

Bežecký klub Opalisko a Zväz slovenské-
ho lyžovania SR usporiadali v nedeľu 16. 
októbra 2022 2. kolo pretekov v behu na 
kolieskových lyžiach O putovný pohár 
Chaty Opalisko. Na štart sa postavilo 62 
pretekárov v 10 kategóriách s rozdielnou 
dĺžkou trate. Pretekalo sa v súpaži v okolí 
Závažnej Poruby. Viac a výsledky: www.
bkopalisko.sk.

Poháre pre víťazov

XXI. ročník súťaže Teamgym  v Závažnej 
Porube má svojich víťazov  v kategórii 
žiačky a juniorky. Konal sa 26. novembra 
2022 v Závažnej Porube.
 60 pretekárov z troch klubov: domá-
ceho Športového klubu  Závažná Poruba, 
Happy gym Pezinok a RTVŠ MIX Spišská 
Nová Ves podalo veľmi pekné športové 
výkony v troch disciplínach:  trampolína, 
akrobacia a pohybová skladba. Po dvoj-
ročnej prestávke opäť vládla v porubskej 
telocvični výborná športová atmosfé-
ra, ku ktorej prispeli samotné pretekár-
ky, ako aj diváci. Ďakujeme rodičom za 
ochotu  pri organizácii súťaže.

 Výsledky: 1. miesto Happy gym Pezi-
nok, 2.miesto RTVŠ MIX Spišská Nová 
Ves, 3.miesto ŠK Závažná Poruba.

Opalisko už zasnežuje

Mrazivé dni začiatku decembra umožnili 
nasadiť do plnej prevádzky všetky zasne-
žovacie zariadenia v lyžiarskom stredisku 
Ski centrum Opalisko. Ak zotrvajú priaz-
nivé podmienky, tak lyžiarska sezóna v Zá-
važnej Porube sa začne 20. decembra 2022. 
Náklady išli hore, ceny sa mierne zvýšia. 

text i foto: -dm- 

Divadlo 3GD po dlhej prestávke srdečne 
pozýva na premiéru a aj reprízu divadel-
nej rozprávky O dvanástich  mesiači-
koch. Príbeh o neľahkom osude skrom-
nej Marušky, ktorá musí plniť ťažké úlohy 
zlej macochy a jej dcéry nás prenesie do 
doby, kedy sa nedalo všetko kúpiť v ob-
chodoch tak ako dnes. Podarí sa Maruš-
ke zlomiť nepriazeň osudu a nájde svoje 
šťastie a lásku? Toto všetko sa dozviete, 
keď sa prídete pozrieť na naše nové diva-
delné predstavenie. Zároveň nám dovoľte 
touto cestou popriať spokojné, láskou a 
porozumením naplnené vianočné sviat-
ky. V mene 3GD Lucia Bačíková.

Srdečne vás pozývame 
do divadla

text i foto: -dm- 

Text: Iveta Beťková, foto: Katarína Diačiková
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